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INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ MĚSTA
OD 15. 8. 2014 DO 15. 9. 2014

RADA MĚSTA:
ÚSSM:
• bere na vědomí přijetí  neúčelového 

fi nančního daru paní Jany Bedrníkové, 
Marti nice v Krkonoších, č.p. 135, okres 
Semily.

Školství a kultura:
• schvaluje žádost o schválení podpisu 

doložky osvědčující souhlas zřizovatele 
s partnerstvím Základní školy Nová Paka, 
Husitská 1695, okres Jičín a Univerzity 
Hradec Králové.

• jmenuje stávající členy Školských rad 
základních škol do 31.12. 2014.

Majetky:
• schvaluje uzavření smlouvy o právu 

provést stavbu vodovodní přípojky na 
pozemku ve vlastnictví města Nová 
Paka,  parc. č. 3868 k. ú. Nová Paka ve 
prospěch Marie Kracíkové, Vrchovina 156 
a Marti na Soukupa, Borovnička 14.

• schvaluje uzavření smlouvy o zřízení 
věcného břemene na pozemcích parc. 
č. 1246/2, 1246/5, 1246/6, 1246/7, 
1246/9, 1247/1, 1247/2, 1247/5, 1353/3, 
3616/1, 3616/12, 3616/18, 3616/29, 
3616/41, 4082, 4190/1 k.ú. Nová Paka, 
spočívající v povinnosti  strpět umístění, 
zřízení a provozování zařízení rozvodného 
tepelného zařízení se všemi zákonnými 
právy, povinnostmi a omezeními ve 
prospěch oprávněného TermoReal s.r.o., 
U Teplárny 1300, Nová Paka. Věcné 

a na základě doporučení hodnotí cí 
komise souhlasí s uzavřením smlouvy 
o dílo s vítězným uchazečem fi rmou 
Hřiště Pod Květi nou s. r. o., Mladoti ce 34, 
397 01 Písek, která podala nejvýhodnější 
nabídku.

• schvaluje smlouvu o dílo s fi rmou Hřiště 
Pod Květi nou s. r. o., Mladoti ce 34, 
397 01 Písek na akci: „Přírodní hřiště MŠ 
Nová Paka“. Smlouva bude uzavřena 
po uplynutí  lhůty pro podání námitek 
proti  rozhodnutí  zadavatele o výběru 
nejvhodnější nabídky v případě, že žádná 
námitka nebude doručena.

• schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě 
o dílo s fi rmou MATEX HK s. r. o., 
Kladská 181, 500 03 Hradec králové, 
na akci „Rekonstrukce ul. U Stadionu 
a revitalizace lokality Jírových sadů“.

• schvaluje uzavření smlouvy mezi městem 
Nová Paka a Ministerstvem práce a 
sociálních věcí o převodu majetku státu.

• schvaluje příspěvek ve výši 4 500 Kč 
na ošetření památného stromu – 
Předslavské lípy na pozemku st. parc. č. 
74 v k. ú. Ústí  u Staré Paky, který je ve 
vlastnictví paní Miluše Povrové, 514 01 
Bělá č. p. 72. Příjemcem příspěvku je 
pan Stanislav Pover, který paní Povrovou 
na základě plné moci ve věci ošetření 
stromu zastupuje.

Úplná znění zápisů a usnesení RM a ZM na 
www.munovapaka.cz.

břemeno se zřizuje bezúplatně.
• schvaluje přidělení bytu č. 23, velikost 

1+kk v domě Heřmanice 106, Nová Paka 
paní Regině Prokšové, bydliště Stará 
Paka, Nádražní 111.

• schvaluje ANGUS v. o. s. jako vítěznou 
fi rmu na zakázku „Oprava izolace střechy 
U Teplárny 1300 – dílna a kanceláře“.

Ostatní
• schvaluje výsledek výběrového řízení na 

akci: „Nová Paka – Přibyslav - obnova 
povrchu stávající místní komunikace 
a Nová Paka DDM ,,Stonožka“ – úprava 
zpevněných ploch“ a na základě 
doporučení hodnotí cí komise souhlasí 
s uzavřením smlouvy o dílo s vítězným 
uchazečem fi rmou STRABAG a. s. 
Na Bělidle 198/21, 150 00 Praha 5, která 
podala nejvýhodnější nabídku.

• schvaluje Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo 
na akci „Oprava fasády a výměna oken 
objektu 

• č. p. 1, Oprava věže č. p. 1, Masarykovo 
náměstí  1, 509 01 Nová Paka“  s fi rmou 
DKK Stav s. r. o., Cidlinská 920/4, 460 15 
Liberec 15.

• schvaluje Podmínky rozhodnutí  o 
poskytnutí  dotace z Integrovaného 
operačního programu na projekt 
Konsolidace IT a nové služby TC Nová 
Paka.

• schvaluje výsledek výběrového řízení 
na akci: „Přírodní hřiště MŠ Nová Paka“ 

Kandidáti  na členství v radě města vystou-
pili při volbě rady v zastupitelstvu města 
dne 1. listopadu 2010 se svým progra-
mem. Text tohoto programového prohlá-
šení je níže uveden obyčejnou tučností . Na 
základě tohoto programu byla rada města 
zvolena do své funkce.
Plnění tohoto programu je uvedeno níže, 
tedy tučně, kurzivou. 

Programové prohlášení 
koalice Občanské demokrati cké strany a 
Sportovců pro Novou Paku pro volební 
období 2010 až 2014

A. Hospodaření města
1. Základním pravidlem je vyrovnaný roz-
počet, v tom smyslu, že město si nesmí půj-
čovat na provoz. 
Výsledek volebního období: Město má 
v současnosti  2 úvěry, jeden na výkup po-
zemků v průmyslové zóně a na Slovanech 
západ, v částce 16,5 mil. Kč, který je kryt 
hodnotou pozemků. Celková hodnota po-
zemků ve vlastnictví města v těchto dvou 
lokalitách činí přes 50 mil. Kč. Druhý úvěr 
je na čisti čku odpadních vod ve Staré Pace, 
v částce 28 mil. Kč, ten je smluvně pokryt 
splátkami ve výši 2 mil. Kč ročně po dobu 
15 let od Vodohospodářské společnosti  Ji-
čín. Částka úvěru odpovídala spoluúčasti  
k dotaci. Pro město se tak jedná pouze o 
průtok částek tak, aby byla fi nancování 

JAK RADA MĚSTA PLNILA SVŮJ PROGRAM 2010 – 2014? 
co nejefekti vnější. Úročení tohoto úvěru 
ve výši pouze 0,38% nad PRIBOR je také 
nezávislým posouzením ekonomické sta-
bility města. Výše úročení úvěru je dána 
rizikovostí  klienta banky. 
Rati ng měst (nad 7000 obyvatel) 
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Rati ngová agentura město Nová Paka 
popsala takto: „Posuzovaná obec velmi 
výrazně převyšuje rámec srovnatelných 
subjektů. Ekonomické ukazatele prokazují 
vynikající fi nanční stabilitu. Okolní pro-
středí a ekonomické podmínky regionu 
dávají velmi dobré předpoklady dalšího 
rozvoje.“
Co se hodnotí ? Především zadluženost 
obce a tempo snižování zadluženosti . 
Dále se hodnotí  likvidita obce, tedy zda 
má obec pohotové peníze na účtu v ban-
ce. Také se hodnotí  struktura příjmů a 
výdajů. Výhodou jsou poměrově vysoké 
kapitálové výdaje, a provozní výdaje by 
měly být nízké. Kladně se hodnotí  i získa-
né dotace. 
Lze uzavřít, že město Nová Paka si nepůj-
čovalo na provoz. 

2. Úvěr je možný na investi ci, která přinese 
do městské pokladny čistý příjem. Úvěrem 
může být fi nancována dostavba bazénu, 
ale nejvýše v rozsahu jedné třeti ny nákla-
dů. Každý rok (od roku 2011 až do zapla-
cení faktur) ročně ušetříme 20 mil. Kč na 
bazén.
Výsledek volebního období: Výstavba ba-
zénu bude možná i bez úvěru. V dubnu 
roku 2014 bylo na účtech města 83 mil. 
Kč. Rozhodujícím bylo nové rozpočtové 
určení daní, které prosadil i Josef Cogan 
jako poslanec. Nově město získalo přes 13 
mil. Kč ročně.

3. Za hospodaření města odpovídají všech-
ny orgány města, klíčový je návrh rozpoč-
tu a návrhy jeho změn. Činnost orgánů se 
hodnotí  (a to i z hlediska odměňování) pri-
márně dle naplňování rozpočtu. Návrh roz-
počtu připravuje fi nanční výbor. Schválení 
konečného návrhu rozpočtu probíhá na 
společné schůzi fi nančního výboru a rady 
města. 
Výsledek volebního období: Projednávání 
rozpočtu a jeho změn bylo otevřené a od-
borné. Ve fi nančním výboru byly zastou-
peny všechny politi cké strany zastupitel-
stva. 
Žádná organizace města neměla na konci 
roku překročený rozpočet z hlediska výda-
jů. Některé systémové problémy se řešily 
v průběhu roku navýšením rozpočtu určité 
organizace. K mírnému navýšení rozpočtů 
došlo na základě nového rozpočtového 
určení daní.

4. Poplatek za odpady, ze psa, ze vstupné-
ho a z ubytovací kapacity nebude znovu 
zaváděn. Pokud nedojde ke změnám v roz-

počtovém určení daní ve prospěch města 
Nová Paka, bude od roku 2013 na dvojná-
sobek zvýšena daň z nemovitosti .
Výsledek volebního období: Poplatky ne-
byly obnoveny. Vzhledem k novému roz-
počtovému určení daní nebylo nutné zvy-
šovat daň z nemovitosti .

5. Město bude i nadále privati zovat byty 
a budovy, pokud nejde o budovy důležité 
z hlediska vzhledu centra města. Město 
bude vykupovat pozemky důležité pro dal-
ší rozvoj města, dopravu a zalesnění, po-
kud je výkupní cena výhodná. Zachová se 
kapitálový fond.
Výsledek volebního období: Město proda-
lo cca 25 městských bytů a 4 další budovy, 
soukromá správa všem privati zovaným 
bytům prospívá, vlastníci do domů efek-
ti vně investují, domy vypadají lépe. Měs-
to vykupuje pozemky a budovy v trase 
chodníků a silnic, a dále pozemky navazu-
jící na nynější pozemky města. Podařilo se 
vykoupit strategické pozemky v proluce 
vedle staré radnice a kolem Domu dětí  a 
mládeže. Město nyní vlastní 14 hektarů 
ploch vhodných pro podnikání a 20 hek-
tarů ploch pro bydlení. Dále také kupuje, 
je-li to výhodné; výkupem pomáháme i 
v trase obchvatu. 
Směrnice č. 1/2003  o dotačním a č. 
2/2003 o kapitálovém fondu byly dne 10. 
10. 2011 usnesením zastupitelstva č. 107 
zrušeny s odůvodněním, že zásady obou 
směrnic jsou plně akceptovány přímo při 
tvorbě rozpočtu a vedení zvláštních fondů 
jen zvyšuje náklady na vedení účtů a ad-
ministrati vní práce.

B. Investi ční výstavba
1. Prioritou volebního období je výstavba 
bazénu, stejně významné jsou stavby s do-
tací nad 80 %, pokud budou po dokončení 
v majetku města, zejména je to rekon-
strukce MKS. Dále je prioritou, stejného, 
tedy nejvyššího řádu

a)  dokončení průmyslové zóny,
b)  obytná zóna Slovany – západ a 
c) proinvestování objemu 4 mil. 
ročně na silnice, cesty a chodníky. 

Výstavbu bazénu zahájíme v roce 2012. 
Výsledek volebního období: Výstavba ba-
zénu byla zahájena v roce 2014. Obytná 
zóna Slovany-západ pokračuje pomalu, 
situace na trhu stavebních parcel je útlu-
mová, není dostatečná poptávka. Průmy-
slová zóna je dokončena. 
Zásadní dotovanou investi cí byla čistí rna 
odpadních vod za 104 mil. Kč, která byla 
z 67 % kryta dotací a 30 mil. Kč od Vodo-
hospodářské společnosti  Jičín.
Do silnic, cest a chodníků jsme za 4 roky 

investovali vlastních 25 mil. Kč a 15 mil. 
v dotacích.  
2. Prioritou druhého řádu jsou tyto inves-
ti ce: 

a) 1 mil. Kč ročně na zeleň, 
b) hřbitovní zeď, 
c) roubenka pod klášterem a dále 
d) stavby s dotací nad 50 %, pokud 

budou po dokončení v majetku města.
Výsledek volebního období: Do zeleně se 
investovalo cca 16 mil. Kč, největší inves-
ti cí jsou Jírovy sady. 
Hřbitovní zeď je celá hotova, poslední, se-
verní stěna stála v roce 2012 celkem 1,8 
mil Kč, včetně dotace 500 ti s. Kč.
Roubenka pod klášterem je hotova, včet-
ně dotací stála 4,5 mil. Kč, a je v provozu 
jako kavárna, dotace byla třeti nová.
Staveb s dotací nad 50 % je řada, např. 
Muzejní náměstí , Střelnice, odstraňování 
škod po povodních, regenerace sídliště. 

3. Pro osady bude ročně vyhrazeno k je-
jich rozdělení 400.000 Kč na komunikace 
a 300.000 Kč na ostatní (jakékoli) investi ce 
v osadách.  
Výsledek volebního období: Tyto výdaje 
na osady se každoročně vysoce překra-
čovaly, Šti kov má nové hřiště, Radkyně 
novou autobusovou zastávku, oprave-
nou školu a elektroinstalace v hasičárně, 
Přibyslav novou asfaltku za 250.000 Kč 
a snad se ještě sti hne nový povrch silni-
ce od hospody ke koupališti , ve Valdově 
je nový asfalt k bytovce a v centru obce, 
v Heřmanicích nová klubovna a vyasfal-
tuje se značná část prodloužené ulice plk. 
Semíka, v Kumburském Újezdě dětské 
hřiště, v Podlevíně se opravuje hasičárna 
a komunikace od kláštera, ve Vrchovině 
je nová řada mostků a cest, dokončují se 
úpravy hřiště, tam je i nová dřevěná stav-
ba pro společenské akce, zlepšil se také 
hasičský dům.

4. Dotační fond zůstane v „krizovém“ reži-
mu až do splacení úvěru na bazén. V oboru 
dotovaných akcí je naším úkolem zajisti t:

a) ZŠ Husitská – zateplení pláště 
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budovy
b) čisti čka odpadních vod
c) výstavba Muzejního náměstí 
u klenotnice 
d) pokračování regenerace sídliště
e) chodník ze Studénky do Kumbur-
ského Újezda
f) přírodní park Střelnice

Výsledek volebního období: V ZŠ Husitské 
byla vyměněna všechna okna, spojovací 
krček má nové topení a zateplenou stře-
chu, plášť budovy má nový nátěr. Čisti čka 
je hotova. Muzejní náměstí  je hotovo. Síd-
liště získalo peníze na 2 etapy, v celkové 
částce 8 mil. Kč (s dotací). Chodník směr 
Kumburský Újezd se nepodařil, jen k za-
stávce ve Studénce jsme udělali kousek za 
vlastní peníze. Přírodní park Střelnice za 5 
mil. Kč byl třetí  etapou dokončen.

5. Co se týče náměstí  – proběhne archi-
tektonická soutěž na řešení celého centra 
města.

Výsledek volebního období: Architekto-
nická soutěž neproběhla. Pracovali jsme 
se 3 návrhy řešení Masarykova náměs-
tí , tedy s návrhy, které uspěly v soutěži 
na konci předchozího období. V nich nás 
oslovilo hmotové řešení budov v okolí ná-
městí , doprava po náměstí  a uvědomuje-
me si i širší návaznosti  v centru města. 
S ohledem na výsledky ankety jsme však 
další systémové změny v centru odložili až 
na dobu po dokončení rekonstrukce MKS. 
MKS mírně zvítězilo nad Masarykovým 
náměstí m v anketě mezi občany města: 
1987 občanů podpořilo MKS, 1489 bylo 
pro náměstí . Příští mu volebnímu období 
by tak měla dominovat rekonstrukce MKS.  
V centru města jsme realizovali úpravy, 
které nemohou být v rozporu s výsled-
kem plánované architektonické soutěže. 
Opravili jsme starou radnici – nová okna, 
nová fasáda. Veřejné záchody jsou jako 
nové, a to za 1,7 mil. Kč. Také jsme opra-
vili chodník na severovýchodě, od Besedy 
ke kostelu. V západní části  je nově udě-
lán chodníkový roh u zelené plochy, tedy 
naproti  Pascalu. Částečně jsme vylepšili 
zastoupení zeleně a květi nové výzdoby. 

Defi niti vně jsme zamezili průjezdu ulicí Ji-
řího z Poděbrad, tam jsou sloupky – před-
tí m tam přes zákaz stále někdo jezdil.   

6. Obchvat města je dominantně v působ-
nosti  ministerstva dopravy, jest to tedy 
úkolem zástupců v centrálních orgánech; 
rovněž však na kraji obě strany budou ak-
ti vně konat kroky ve prospěch výstavby 
obchvatu na úrovni krajského ředitelství 
silnic a dálnic. 
Výsledek volebního období: Obchvat 
trpí změnami v zákonech. Nový, velmi 
efekti vní zákon o vyvlastňování z roku 
2012 byl hned po volbách do Poslanecké 
sněmovny zpochybněn. Všichni čekají na 
nový, který má přiznat 3x až 4x více peněz 
při výkupech. Vlastníci nechtějí prodávat 
a Ředitelství silnic a dálnic se nyní bojí vy-
vlastňovat – v budoucnu mohou vznikat 
právní problémy. 
Velkým problémem je řešení pozemko-
vých úprav v katastru Kumburský Újezd. 
Nejde ani tak o trasu obchvatu, nýbrž 
spíše o cesty v okolí obchvatu, které ne-
mohou ústi t do obchvatu. Zákon z dů-
vodu bezpečnosti  zakazuje přímé ústění 
polních cest na novou silnici 1. třídy. Cesty 
tak musí složitě vést nejprve do silnice 
nižšího řádu, to ovšem vyžaduje zajištění 
tras přes cizí pozemky. 
Obecně lze však říci, že Ředitelství silnic a 
dálnic se skutečně snaží, peníze na přípra-
vu stavby jsou, problém je spíše na straně 
zákonů. 

7. Příprava investi c se zlepší intenzivnější 
spoluprací samosprávy a investi čního od-
dělení, zejména vyšší parti cipací výboru 
pro rozvoj.  
Výsledek volebního období: Výbor pro 
rozvoj se stal klíčovým orgánem měs-
ta, kde se koncepčně a velice podrobně 
projednávají investi ční záměry města. 
Zásadním a vysoce propracovaným ná-
strojem je územní plán.
Nový územní plán nabyl účinnosti  na sv. 
Valentýna 2011. V květnu 2013 nabyla 
účinnosti  první změna územního plánu. 
Nyní se pracuje na územní studii okolí 
kláštera, je ve fázi projednaného kon-
ceptu, po jejím schválení začne příprava 
druhé změny územního plánu. 

C. Řízení města a jeho organizací 
1. Při obsazování vedoucích i řadových 
pracovních míst se budou konat výbě-
rová řízení. Určující budou znalosti , zku-
šenosti , vzdělání a moti vace k výkonu 
funkce nebo zaměstnání. Pravidelné se 
budou opakovat výběrová řízení na ve-
doucí městských organizací.

Výsledek volebního období: Na jednot-
livé pozice v městských organizacích se 
konají sofi sti kovaná výběrová řízení. 
Výběrová řízení mají více kol. Nejsme-li 
spokojeni zcela, výběrové řízení se opa-
kuje.

2. Výběrová řízení na stavební dodávky a 
služby městu budou organizována s ma-
ximální otevřeností , nad rámec stanove-
ný zákonem a tak, aby město co nejvíce 
ušetřilo. Samozřejmostí  bude zveřejnění 
všech smluv a kompletní dokumentace 
výběrových řízení. 
Výsledek volebního období: Město má 
předpis o výběrovém řízení, který je přís-
nější než zákon; výběrová řízení konáme 
již od částky 100.000 Kč, zákon to poža-
duje až od 3 mil. Kč. Výběrová řízení jsou 
otevřená a soutěží se na cenu podle jasně 
daných podmínek, což vylučuje různé spe-
kulace. 

3. Snížíme počet úředníků na městském 
úřadě. Prověříme možnosti  využití  soft wa-
rového řešení agendy „území“ (majetku).
Výsledek volebního období: Počet úřed-
níků stoupl o jednoho na investi čním od-
dělení, které řídí výstavbu v rámci všech 
městských akcí. Na druhé straně byl na 
odboru školském jeden úvazek zkrácen o 
25 %. Soft warové řešení agendy území a 
majetku nebylo použito. 
 
4. Vedení města provede audit v technic-
kých službách i dalších městských organi-
zacích. Současné vedení technických slu-
žeb podporujeme.
Výsledek volebního období: Technické 
služby zažily 4 roky reforem, personál-
ních a organizačních. Zásadně byly vyba-
veny novou technikou. 
V dalších organizacích města jsme pro-
vedli zhodnocení jejich činnosti  a hospo-
daření. Místostarosta Albrecht připravil 
podrobnou analýzu školských a kultur-
ních zařízení města, fi nanční výbor ji pro-
jednal a využil při sestavování rozpočtu 
města. 

D. Samospráva
1. Jednání všech orgánů jsou veřejná, vy-
kázán může být jen ten, kdo opakovaně i 
po výzvě ruší jednání. Předem se budou 
zveřejňovat termíny a plánovaný program 
jednání.
Výsledek volebního období: Jednání za-
stupitelstva, rady a výborů jsou veřejná, 
nikdo nebyl vykázán. Termíny schůzí jsou 
zveřejňovány. Program schůze je  na vy-
žádání u předsedy nebo sekretáře výbo-
ru.
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2. Ve všech orgánech se hlasuje veřejně; 
pokud nejde o bagatelní záležitosti , zapi-
sují se výsledky hlasování po jménech. 
Výsledek volebního období: V zastupitel-
stvu a radě se výsledek hlasování vždy 
zapisuje po jménech. Ve výborech se hla-
suje veřejně, po jménech se výsledek za-
pisuje pouze v některých výborech.
3. O dalším osudu výherních automatů, 
bude-li to po změně zákona možné, roz-

hodne anketa mezi občany při nejbližších 
volbách (pravděpodobně krajských). O 
dalších důležitých otázkách, bude-li to 
možné bez rizika časové prodlevy, rozho-
dují občané v anketách.
Výsledek volebního období: V době kraj-
ských voleb nebylo možné automaty za-
kázat. (Automaty jsou označovány jako 
„výherní“, což je nesmysl). Na základě 
iniciati vy i  packého poslance Josefa Co-
gana byl následně schválen zákon, který 
umožňuje zákaz automatů. Nečekali jsme 
na anketu, a jakmile to bylo možné, auto-
maty jsme zakázali. 
Je obrovským paradoxem, že ve městech, 
kde léta „bojovali“ proti  automatům se 
nic nestalo a „bojuje“ se dál. My jsme ni-
kdy nebojovali – protože to nemělo cenu, 
veškeré zákazy znamenaly jen snížení 
počtu městem povolovaných, které byly 
rychle nahrazeny nebezpečnějšími auto-
maty v pravomoci státu, na kterých se 
dalo prohrávat pětkrát rychleji. 
Výnos z automatů pro město byl ročně 4 
mil. Kč, o tyto peníze do rozpočtu města 
jsme přišli, avšak v kapsách občanů zů-
stane přes 11 miliónů Kč, které předtí m 
hodili do „bedny“. 

4. Zvýší se nároky na kvalitu a množství 
práce výborů a celé samosprávy.
Výsledek volebního období: Kvalita a vý-
stupy práce výborů a osadních výborů se 
zlepšily. Výbory rozhodují na místě sa-
mosprávy ve vyhrazených úsecích; rada 
nebo zastupitelstvo měnila rozhodnutí  
nebo stanovisko výboru nebo osadního 
výboru jen ojediněle, a po komunikaci 
s výborem.  

V osadách se konaly všeobecné volby do 
osadních výborů.

E. Služby občanům
1. Kvalitní činnost všech městských orga-
nizací a vstřícnost vůči občanům je samo-
zřejmostí .
Výsledek volebního období: Snažili jsme 
se, snad to tak vnímají i občané. 

2. Městský úřad i ostatní organizace města 
pomáhají podnikatelům vytvářením pod-
mínek pro jejich hospodářskou činnost.
Výsledek volebního období: Především 
jsme podnikatelům život nekomplikovali. 
Snažíme se navyšovat celkový podnika-
telský potenciál města dobrou správou a 
infrastrukturou. 
Město Nová Paka vyhrálo cenu pro nej-
lepší město pro byznys v České republice 
v roce 2011.

3. I po snížení státního příspěvku na výkon 
státní správy bude rozpočet města posky-
tovat na chod městského úřadu částku 8 
mil. Kč.
Výsledek volebního období: V prvním 
roce volebního období se snížila státní 
dotace na úředníky o 1,5 mil. Kč, na to 
jsme reagovali snížením platů úředníků o 
5 %, tí m jsme udrželi příspěvek na 8 mi-
lionech Kč (přitom úřad vybere 4 miliony 
na správních poplatcích). Nicméně v prů-
běhu volebního období se nám takto níz-
ký příspěvek nepodařilo udržet, zejména 
s ohledem na investi ční výdaje v budově 
radnice, je tam nový archiv a spisovna. 
V roce 2014 pak činil příspěvek samosprá-
vy na chod úřadu 8,5 mil. Kč.

4. Bude-li pokračovat katastrofální stav a.s. 
SAZKA a ČSTV bude třeba podpořit provoz 
sportovišť ve městě, nikoliv ale chod spor-
tovních oddílů.
Výsledek volebního období: V roce 2011 
bylo na sport vydáno 3 mil. Kč, v roce 
2014 po krachu Sazky, to bylo 5 mil. Kč. 

5. Městská policie se ruší k 31. 12. 2010. 
Bezpečnost ve městě bude napříště zajiš-
ťovat Policie ČR a na přechodech při ces-
tách do škol uniformovaná služba zajištěná 
městem. Instalují se informati vní radary 
na vjezdech do Nové Paky na silnici I/16, 
ve Vrchovině a Kumburském Újezdě. Zvýší-
me bezpečnost chodců instalací výstražné 
světelné signalizace u přechodů.
Výsledek volebního období: Městská po-
licie byla zrušena k 31. 12. 2010, úspora 
tak činila 2,7 mil. Kč. Město Nová Paka 
zůstalo z hlediska počtu trestných činů 
v přepočtu na obyvatele nejbezpečněj-

ším městem v kraji. Je zajímavé, že po 
zrušení městské policie se ve stati sti kách 
kriminalita na území města snížila.
V ranních hodinách byli na třech nejdůle-
žitějších přechodech ve městě pracovníci 
města, kteří dohlíželi na bezpečnost. 
Radary celkem za 280 ti s. Kč jsou insta-
lovány v Kumburském Újezdě, Vrchovině 
a Šti kově. 

6. V případě potřeby rozšíříme terénní pe-
čovatelskou službu. 
Výsledek volebního období: U pečovatel-
ské služby se postupně snížil počet roz-
vezených obědů, na 21 000 v roce 2013. 
Zvyšuje se však počet hodin přímého po-
skytnutí  služby klientovi, a to na cca 6000 
hod ročně.  

Působnost členů rady města Nová Paka 
2010 - 2014
řazeno dle priority agendy

Rudolf Cogan zodpovídal za: 
1. parti cipaci občanů – ankety, účast na 

orgánech, braní na váhu názorů veřej-
nosti 

2. fi nance (i rozpočet) - rozbory hospo-
daření, shromažďování podnětů, návr-
hy pro fi nanční výbor, realizace závěrů

3. právní problemati ku – právní rozbory, 
smlouvy, řízení před soudy a úřady

4. bezpečnost a krizové řízení – v dopra-
vě, veřejný pořádek 

5. rovnost občanů v právech i povinnos-
tech – se všemi se musí zacházet stej-
ně

6. jednání města navenek – vystupování 
jménem města, právně i mimo právní 

Marek Nýdrle, Vladimír Roučka, Rudolf 
Cogan, Pavel Bouchner, Josef Hendrych: 

rada města Nová Paka 2010 - 2014
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PŘED VOLBAMI
10. a 11. 
října 2014 
se konají 
volby do 
Zastupitel-
stva města 
Nová Paka. 
O b č a n é 
města zvo-
lí 21 členů 
zastupitel-
stva. Nově 
zvo lených 
21 členů 

zastupitelstva pak na své první schů-
zi, pravděpodobně dne 3. listopadu 
2014, vybere ze svých řad starostu a 
ostatní radní města.

V nyní převažujícím modelu demokra-
cie, tedy zastupitelské demokracii, je 
volba člena zastupitelstva klíčovým 
rozhodnutím každého z nás, pokud jde 
o správu města. Využijme všichni to-
hoto svého práva a alespoň prostřed-
nictvím svého hlasu promluvme do 
řízení našeho města. Chybí zaručené 
přímé rozhodovaní občany, tedy re-
ferendum platné při jakékoli účasti. A 
chybí přímá volba starosty. Udělejme 
pro svoje město alespoň to, že si pře-
čteme volební programy a kandidátky, 
a promyslíme, kdo z nabídky volebních 
stran může udělat pro naše město nej-
víc.
Na závěr svého funkčního období bych 
chtěl poděkovat všem, kteří udělali 

něco pro zlepšení života v našem měs-
tě. 
Velkou cenu pro mě měly názory těch 
lidí, kteří se o něco zasazovali, třebas 
v protikladu k mému mínění. Mnozí 
členové osadních výborů, výborů za-
stupitelstva i jen aktivisté, kteří něco 
chtějí pro veřejnost a ne přímo pro 
sebe (jak je obvyklé), mne 4 roky nu-
tili přemýšlet o různých pohledech na 
činnost města. Těm, co to nevzdali, pa-
tří dík. Bez nich by naše město nemělo 
tah na branku, jenž má, a který nám 
jiná města závidí. 

Rudolf Cogan, starosta  

vztahy
7. otevřenost – jak z hlediska práva, 

tak politi ky – aby lidi do toho mohli 
mluvit, resp. měli by, Achát a např. 
diskuze na webových stránkách, aby 
zůstala svobodná 

8. mediální výstupy města – komunika-
ce s ti skem, rozhlasem, televizí 

9. práci zastupitelstva – svolávání schů-
zí, pořad, organizace schůze, zápisy, 
zveřejňování

10. výbory zastupitelstva a osadní výbo-
ry – aby věděly, co mohou a co mají 
dělat, a aby je ostatní orgány respek-
tovaly 

11. zajišťování dotací – sledování nabí-
dek, vytváření rezerv na spolufi nan-
cování, šíření informací

12. výkon přenesené působnosti  – reali-
zace zákonem předepsaných úkolů, 
které nám uložil stát, budeme ji vyko-
návat v předepsané kvalitě za peníze, 
které nám stát poskytl

13. strategie a koncepce – výhledy do 
budoucnosti , ucelené materiály řeší-
cí dlouhodobě nějakou otázku nebo 
oblast (např. problém náměstí )

14. analýzy – činnosti  orgánů a organiza-
cí – co se v nich děje z různých hle-
disek 

15. tvorbu a přejímání myšlenek – sle-
dování odborné literatury, periodik, 
konference, přispívání do nich

16. image a prezentaci města – aby měs-
to mělo poziti vní image, dobře zapa-
matovatelné a používané logo nebo 
jiný znak.  

Josef Hendrych zodpovídal za: 
1. vzdělávání – výchova dětí 

2. kulturu a umění – koncepční činnost 
insti tucí, ale nejen insti tucí zřízených 
městem

3. spolkový život – rozumná výpomoc 
spolkům, zájem o jejich činnost a je-
jich prezentace jako důležité součásti  
města, spravedlivě z hlediska důleži-
tosti  pro město, nikoli dle akti vismu 
vedoucích funkcionářů, starosta bude 
představitele místního spolku přijí-
mat obvykle jednou ročně, alespoň 
jednou za čtyři roky

4. územní plán a urbanizaci, dokonče-
ní přípravy územního plánu a jeho 
schválení, na schválení v nejbližší 
době budou navazovat aktualizace

5. pozemky – nákupy, prodeje, nájmy, 
užívání – akti vně, ale promyšleně

6. formální události  – vítání občánků, 
sňatky, výročí, pohřby 

7. ochranu památek  
8. řešení stí žností , peti cí a podnětů – aby 

byly řešeny, někdo se věcí zabýval, a 
aby si stěžovatel či peti čníci dozvěděli 
výsledek, poziti vní nebo negati vní

9. práci rady -  návrh programu, zápis, 
jeho zveřejnění, kontrola plnění.

Pavel Bouchner zodpovídal za: 
1. stavební investi ce – výstavba, rekon-

strukce, opravy, zejména provádění, 
výběrová řízení

2. dopravu – místní úprava, značení, au-
tobusy, vlaky – jízdní řády 

3. silnice, chodníky, cesty, náměstí  – stav 
i rozvoj nových

4. veřejné osvětlení - lampy
5. správu a privati zaci budov a bytů - 

evidence, pronájmy, návrhy prodejů, 
opravy

6. cestovní ruch - podpora, velice obtí ž-
né.

Vladimír Roučka zodpovídal za: 
1. sociální věci – rozhodování o posky-

tování služeb dotovaných městem, 
sledování kvality služeb, podporová-
ní, podpora úsekovým sdružením

2. zdravotnictví – vytváření podmínek 
pro práci lékařů, v městských, ale i 
jiných budovách, spolupráce s kraj-
skou nemocnicí 

3. zmírňování sociální strati fi kace – 

různé příčiny – bohatství, vzdělání, 
původ, někdy určitě lze, někde nepo-
může nic.

Marek Nýdrle zodpovídal za:
1. lesy a zeleň – městská zeleň, tedy 

parky, podél komunikací, louky, za-
lesňování, rozsah i kvalita, údržba i 
investi ce 

2. hřbitovy 
3. ochranu životního prostředí (voda, 

vzduch, krajina, příroda) – sledování 
činností , které to ovlivňují a zasaho-
vání 

4. informační technologie – vybavení 
výpočetní technikou, veřejný inter-
net 

5. odpady – zajištění jejich likvidace.

Rada města Nová Paka
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OCENĚNÍ DORIS BROULOVÉ U PŘÍLEŽITOSTI 85. NAROZENIN
Ve středu 10. 9. 2014 byla v kanceláři sta-
rosty města Nová Paka JUDr. Ing. Rudolfa 
Cogana, Ph.D. oceněna Doris Broulová 
Pamětní medailí ČSBS II. stupně. Slavnosti  
se zúčastnili spolu s oslavenkyní starosta 
města, hosty přivítal místostarosta města 
Ing. Josef Hendrych, za ČSBS se zúčastnil 
místopředseda pplk. Jaromír Luft ner a 
tajemník – hospodář OV ČSBS Jičín pplk. 
Ing. Břeti slav Mizera, za odbor školství a 
kultury vedoucí odboru Mgr. Bohuslav 
Benč a Hana Dařílková.  Medaili předal 
starosta města Rudolf Cogan, zástupci 
ČSBS předali dárkový balíček.  
Doris Broulová byla v roce 2. 8. 1942 spo-

lu se svojí matkou a bratrem deportová-
na do sběrného tábora Terezín, v dubnu 
1944 byla přesunuta s bratrem do kon-
centračního tábora v Osvěti mi. Během 
února 1945 byla znovu přesunuta do 
pracovního tábora v Hamburku a v dub-
nu 1945 do koncentračního tábora v Ber-
gen – Belsenu. Otec byl vězněn v Petcho-
vě paláci, a poté v roce 1942 popraven, 
matka zemřela v Terezíně v roce 1942. Po 
skončení války a léčení ve vojenské ne-
mocnici se sestra Broulová, vráti la v čer-
venci 1945 do Prahy jako jediná z rodiny. 
Žila u příbuzných, vystudovala dvouletou 
obchodní akademii a dvouletou texti l-

ní školu. Po ukončení školy pracovala ve 
Vrati slavi ve výrobně koberců a v roce 
1954 se provdala a přestěhovala do Nové 
Paky, kde pracovala ve Velvetě. Do ČSBS 
vstoupila v roce 1959 a hned od počátku 
se akti vně zapojila do práce základní or-
ganizace ČSBS v Nové Pace, kde zastávala 
funkci jednatele základní organizace. Po 
jejím zrušení se akti vně zapojila do práce 
ZO ČSBS v Jičíně. Je členkou osvěti mské-
ho výboru, provádí besedy ve školách a 
spolupracuje na putovní výstavě o kon-
centračních táborech.

Bohuslav Benč

Nové Centrum Kultury v Pieszycích, které 
bylo postaveno v rámci spolupráce měst 
Nová Paka, Pieszyce a obce Bohuslavice 
nad Metují, bylo slavnostně otevřeno za 
účasti  řady hostí  z Polska i České republi-
ky v pátek 5. září v 11:00 hodin. Za Novou 
Paku se otevření účastnila delegace ve 

VYVRCHOLENÍ PROJEKTU BYLO V PIESZYCÍCH
složení starosta města Rudolf Cogan, mís-
tostarosta Pavel Bouchner, vedoucí inves-
ti čního odboru Ladislav Stuchlík a vedoucí 
odboru školství a kultury Bohuslav Benč. 
Na nové scéně v Pieszycích vystoupily ma-
žoretky z DDM a zahrála hudební skupina 
Evergreen Dixieland Band. Ve výstavních 

prostorách návštěvníci viděli obrazy z 8. 
malířského plenéru v Nové Pace. Celá akce 
proběhla jako jedna z posledních v rám-
ci projektu  „Putování severovýchodními 
Čechami a Dolním Slezskem bez hranic, 
reg. číslo: PL.3.22/2.2.00/09.01510. 

Bohuslav Benč
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V pondělí 15. září byl na místo původ-
ního „Dřevěňáku“ osazen nový most, 
který zajistí  spojení mezi částmi města 
rozdělenými železniční tratí .
Délka mostu je 31,40 m, šířka mostu je 
2,24 m. Šířka chodníku pro pěší je 2,00 
m. Výška mostu nad tratí  je 6,31 m. 
Cena mostu je 2 mil. Kč. 

Bohuslav Benč

NOVÝ MOST PRO PĚŠÍ 

V Nové Pace žije téměř 9 000 obyvatel. 
Děti  navštěvují školy, dospělí chodí do 
práce, a společně také nakupují, využí-
vají služby, relaxují, sportují a chodí za 
kulturou. 
Aniž bychom si to uvědomovali, větši-
na z nás denně využívá bezbariérovost, 
tedy to, že jsou objekty přístupné i pro 
lidi s pohybovým omezením. Bez většího 
přemýšlení volíme rychlejší a pohodlněj-
ší sjezd namísto schodů, anebo dáme 
přednost výtahu před schodištěm, je-
hož zdolání může být pro některé z nás 
vyčerpávající. Je také příjemné a skoro 
automati cké zajet s kočárkem či chodít-
kem do obchodu, do banky, do některé 
z restaurací na oběd či k lékaři.
Život bez bariér o. s. nastartoval v roce 
2004 ve spolupráci s městem Nová 
Paka projekt „Nová Paka - bezbariérové 
město“. Cílem této iniciati vy bylo a je 
systemati cky pracovat na odstraňování 
architektonických bariér ve městě Nová 
Paka a jeho okolí. Zástupci sdružení v pr-
vopočátcích navštěvovali majitele a pro-
vozovatele obchodů a služeb a navrho-

vali a předkládali vedení města podněty 
na realizaci bezbariérových opatření. Na 
základě pozdější dohody začalo město 
každý rok vyčleňovat ve svém rozpočtu fi -
nanční prostředky na odstraňování bariér. 
Z bezbariérové iniciati vy mají prospěch 
nejenom tělesně posti žení, ale i matky 
s malými dětmi, senioři či lidé po úra-
zu. V období 2004 – 2014 se podařilo 
město z pohledu bezbariérovosti  určitě 
hodně změnit. Až 40 % obchodů a pro-
vozoven, insti tucí i venkovních ploch je 
bezbariérových. V mnoha případech bu-
dují bezbariérové řešení svépomocí sami 
majitelé či provozovatelé objektu, což je 
důkazem toho, že „bezbariérové“ myš-
lení má v dnešní době již mnoho z nás 
v sobě.  Za celé období realizace bezbari-
érových opatření je nutno pochválit i ve-
dení radnice. Podařilo se například vyřešit 
bezbariérový vstup do velkého sálu MKS. 
Vybudované bezbariérové řešení stálo pár 
peněz, vše proběhlo bez stresu a zbyteč-
ného dohadování, a přístup slouží dodnes 
ke spokojenosti  všech. I objekt radnice se 
stal následně zcela bezbariérový. Dvě ško-

ly mají vlastní výtah a v současné době se 
i s přihlédnutí m k bezbariérovému použí-
vání rekonstruuje veřejné WC. 
Život bez bariér se po 10 letech činnosti  
také zprofesionalizoval, máme tzv. mapo-
vače, tedy pracovníka, který na požádání 
či z vlastní iniciati vy přesně zmapuje daný 
objekt a podrobné informace o jeho pří-
stupnosti  uveřejňuje na www.zbb.cz.
Jsou však i případy řešení, která i přes 
naše návrhy a upozornění postrádají lo-
giku. Například nově rekonstruované Jí-
rovy sady se sjezdem nevhodným pro vo-
zíčkáře, roky neřešená rozpadající se dře-
věná rampa do malého sálu MKS či leti té 
problémy s chodníky, které buď nikam 
nevedou, nebo se po nich nedá chodit. 
Příkladem špatného přístupu je také léta 
trvající marné úsilí o vybudování bezba-
riérového vstupu do pobočky Komerční 
banky, která představuje místo, určené 
opravdu široké veřejnosti . Již v roce 1999 
mělo bývalé vedení města snahu umísti t 
u vstupu do objektu přes schody alespoň 
kus plechu, aby se vozíčkáři dostali k ban-
komatu pro peníze. Plech však klouzal, a 

ZHODNOCENÍ PROJEKTU NOVÁ PAKA - BEZBARIÉROVÉ MĚSTO
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tak se poti chu odstranil, aniž by byl jak-
koliv nahrazen. Následovala upozornění, 
jednání s vedením města, žádosti , pros-
by, avšak výsledek byl nulový. I Komerč-
ní banka měla jak v roce 2004, tak opět 
v roce 2013 snahu vyvolat jednání s ve-
dením města a přišla s návrhem podílet 
se na vybudování důstojného vchodu 
pro všechny. Vedení radnice však nerea-
govalo. Nyní v roce 2014 se na objektu 
s velkou slávou opravuje fasáda, insta-
lují nové samootevírací dveře, vyměňuji 
okna, atd. Ale vchod? Sdružení opět upo-
zornilo na to, zda bude konečně vstup 
bezbariérově upraven. Radním města to 
však nepřipadá důležité, o čemž svědčí 

skutečnost, že o bezbariérovém řešení, 
jako součásti  současné rekonstrukce, ni-
kdo z vedení města ani neuvažoval. Tento 
lhostejný přístup na nás opravdu působí 
neprofesionálně. Téměř každý má přece 
v rodině prarodiče, kteří špatně chodí, 
anebo mimino v kočárku, či prodělal úraz 
a berle či hůl nemá pro parádu. Jsme pře-
svědčeni o tom, že pro vyřešení tohoto 
problému by stačila vůle domluvit se.  
Výše částky vyčleněné v rozpočtu města 
na odstraňování bariér z nevysvětlitel-
ných důvodů kolísá, a pro její čerpání ne-
jsou stanovena žádná pravidla. Efekti vní 
využití  těchto fi nanční prostředků tak 
nikdo negarantuje, což je veliká škoda. 

Vždyť vyřešit přístup do Komerční ban-
ky by bylo stejně tak snadné jako v roce 
2006 hladce zrealizované bezbariérové 
řešení u vedlejší pobočky České spořitel-
ny, kde byly v té době také schody.

Jitka Fučíková 
Život bez bariér, o. s. 

www.zbb.cz

Už za několik dnů, 10. a 11. října 2014 jde-
me k volbám. Předchází tomu v  našem  
městě, jak jinak, těsně před  volbami  do-
slova horečná práce stavbařů, například 
v historických Jírových sadech, včetně 
oprav komunikací, kanalizace. Za celou 
dobu čtyř let se vedení radnice neustále 
vymlouvalo, že na tyto akce nejsou peníze. 
Nyní už jsou? Když to dáme do souvislosti  
s výstavbou bazénu, otázka se nabízí – kde 
se tolik fi nancí v řádu milionů korun uvol-
nilo? Či se počítá s tí m, že tyto akce už za-
platí  nové vedení na radnici?
Důležité je však nyní oslovit voliče, co vše 
se pro něj dělá. Na minulost se nehledí – 
tí m volby vyhrajeme - spekuluje vedení 
radnice se starostou Rudolfem Coganem 
(TOP 09 a Sportovci). 
Bohužel, v tom má zřejmě pravdu. Infor-
mací, pokud se člověk po nich nepídí, je 
opravdu málo. Z měsíčníku Achát si udě-
lala hlásnou troubu radnice. Nepohodlné 
články, materiály se tam velice těžko do-
stávají. A účast v zastupitelstvu? Kdo tam 
chodí, může jako občan registrovat, jak je 
opozice nemilosrdně válcovaná, kdy se ne-
připouští  od ní žádný konstrukti vní návrh. 
Pro osvěžení paměti  a spíše prozření zve-
řejňujeme některé informace, které stojí za 
pozornost. 
Víte, že město Nová Paka obdrželo od fi -

nančního úřadu platební výměr za nespráv-
né použití  dotace ve výši 8 mil. korun? Že by 
naši odborníci na radnici zklamali?
Víte, že výstavba komunikací a chodníků 
na Vlkově je jenom útržek z toho, co bratři 
Coganové „dokázali“ pod zástěrkou rozvo-
je města Nová Paka? Nutno připomenout, 
že tyto komunikace směřují k parcelám 
Josefa Cogana a místostarosty Stanislava 
Albrechta.
Víte, že radní vyloučili z veřejné nabídky 
fi rmu pro průmyslovou zónu, která nabí-
zela pracovní uplatnění 50 lidem? Důvo-
dem bylo vysoké nájemné 650 Kčm2. Firma 
posléze našla uplatnění v Novém Bydžově.
Víte, že exstarosta Josef Cogan prohlásil 
o odpadovém hospodářství fi rmy v Nové 
Pace, že její ztráta 3,75 mil. Kč je neekono-
mická? Nechal ji zrušit  a posléze i place-
ní poplatků za odpady. Tím dosáhl ztráty 
pro město ve výši 5,5 mil. Kč. Tím si sice 
„koupil“ voliče, městu však uškodil. Totéž 
se týká  i zrušení  poplatku za psy. 
Víte, že dle názoru Rudolfa Cogana v roce 
2012 považoval za jediné možné zastoupe-
ní ČSSD na městě, že by byla funkce uvol-
něného předsedy výboru – ovšem v přípa-
dě, kdyby ČSSD zajisti la dotaci na důležitou 
akci - bazén a rekonstrukci městského kul-
turního střediska? Tento  požadavek ČSSD 
samozřejmě odmítla. 

NĚKOLIK OTÁZEK K NADCHÁZEJÍCÍM VOLBÁM 
Víte, že  Josef i Rudolf Coganové (TOP 09 
– Sportovci) tvrdě prosazovali městskou 
vyhlášku o provozování loterií a jiných po-
dobných her, aby v loňském roce mohli 
„bojovat“ o její zrušení?   
Víte, že naši propagátoři demokracie zaka-
zují městským zaměstnancům kandidovat 
ve volbách. Považují to za neeti cké a ne-
morální?
Rozhodně se nedá říct, že by pro sportov-
ce, mladší generaci město neudělalo málo. 
Leč Nová Paka je také město starších lidí i 
zdravotně handicapovaných. Zde už se to 
říci nedá – z důvodu – nejsou fi nanční pro-
středky. A tak nejsou například bezbarié-
rové přístupy k insti tucím, do obchodů a 
mohlo by se pokračovat. 
Nová Paka potřebuje změnu k lepšímu. 
Cesta k nim vede přes volby 10. a 11. října 
2014. Volební program ČSSD počítá s oži-
vením města, aby bylo domovem pro mla-
dé i starší i zdravotně handicapované. Aby 
bylo místem, kde se dá nejen spokojeně 
žít, ale i pracovat, rozvíjet se. 
Přijďte k volbám a projevte nám důvěru, 
nezklameme Vás.

Zastupitelé města Nová Paka
Franti šek Škvařil (ČSSD), Mgr. Josef Horák 
(ČSSD), Radomír Sedláček, (ČSSD) Zdeněk 

Ouzký, ČSSD) 
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Termín konání voleb je pátek 10. října 
2014 od 14.00 hodin do 22.00 hodin a 
sobota 11. října 2014 od 8.00 hodin do 
14.00 hodin.
Místem konání voleb jsou níže uvedené 
volební okrsky a volební místnosti :

Okrsek č. l  -  SŠGS, Masarykovo nám. 2
pro voliče bydlící v ul. Budečská, Čelakov-
ského, Havlíčkova, Jiráskova, Kollárova, 
Komenského, Masarykovo nám., Na Tr-
žišti , Dukelské nám., F. F. Procházky, Ša-
faříkova, Školní, Tyršova, Legií č. p. 243, 
338, 352, 353, 391, 432, 562, 606, 644, 
714, 716, Kotí kova, Svatojánská, č. p. 17, 
24,26, 28, 30, 32, 33, 38, 494, 670, J. z 
Poděbrad, Mikulášská.
Okrsek č. 2  -  Městské kulturní středisko 
pro voliče bydlící v ulicích St. Suchardy, 
Biskupská, J. Machytky, Kafk ova, Lome-
ná, Na Strži, Opolského, Niederlova, 
Lomnická, Staropacká, Tovární, Tulkova, 
U Trati , Záhorského, U Splavu, Na Horce, 
Šlejharova č. p. 29, 36, 1025,1027, 1085, 
Klášterní, Desatero, Podlevínská, část  
Podlevín.
Okrsek č. 3  -  Militký s.r.o. – malý sál 
pro voliče bydlící v ulicích 3. května, Dvo-

řákova, Fibichova, Foersterova, Haranto-
va, Krátká, Na Kopečku, Na Vyhlídce, Plk. 
O. Hrubého, Na Vyšehradě, Pivovarská, 
Podskalí, K. Šti ky, Krkonošská, Smetano-
va, Šti kovská, Tichá, Vrchovinská, Legií 
čp. 232, 266,268, 269, 270, 274, 295, 
303, 431, 742, 743, 765, Přibyslavská 
580, Pražská 731, 515.
Okrsek č. 4  -  Hasičská zbrojnice 
pro voliče bydlící v ulicích Bulharská, Čes-
ká, Havlova, Jugoslávská, J. Kocourka, Lu-
žická, Moravská, Polská, Ruská, Slezská, 
Kumburská, Těšínská, Zahradní, Šlejharo-
va čp. 31, 1155, 1251 1367, 1369, 1370, 
1371-1373, 1398, 1404, 1409, 1433, 
1473, 1617-1624, 1635, 1636, 1815, 
1924.
Okrsek č. 5 - Skautská klubovna
pro voliče bydlící v ulicích P. Bezruče, C. 
Boudy, Sv. Čecha, K. J. Erbena, Gebaue-
rova, Hejdukova, F. M. Hilmara, J. Hory, 
Křížová, Lipová, K. H. Máchy, F. Pilaře, F. 
Pecháčka, K. V. Raise, Ant. Staška, Svobo-
dy, Třebízského, J. Nerudy, U Stadionu, 
Vrchlického, J. Wolkera, Svatojánská č. 
p. 898, 899, 1700, V Aleji, U Sopky, část 
Zlámaniny.
Okrsek č. 6 - SBDO /sídliště Studénka/

pro voliče bydlící v ulicích Na Cihlář-
ce, Pražská č. p. 4,11, 893, 894, 513, 
783, 728,513, 514, 572, 998, 999,760, 
617,618, 1927, 1929, Achátová, K Hájku 
č. p. 1719-1724, 1708-1712, Vlkov.
Okrsek č. 7 – Dům dětí  a mládeže /sídli-
ště Studénka/
pro voliče bydlící v ulicích Blahoslavova, 
U Studénky, Husitská č. p. 1301, 1407, 
1319-1321, K Hájku 1309, 1310, 1713-
1718, 1706, Pražská 1274-1279, 1200.
Okrsek č. 8 - Základní škola, ul. Husitská  
pro voliče bydlící v ulicích Heřmanická, 
P. Holého, Husova, Chelčického, Jeroný-
mova, Roháčova, Rokycanova, U Teplár-
ny, L. Zívra, Závišova, Pražská č. p. 529, 
605, 639, 1200, Husitská č. p. 149, 217, 
584 - 586, 614, 616, 619, 671, 683, 873, 
1127, 1212, 1213, 1232, 1694, 1695, 
1854,1855,1856, O. Číly č. p. 1546-1547.
Okrsek č. 9 – Základní škola, ul. Husitská 
pro voliče bydlící v ulicích J. Grafk a, E. 
Krásnohorské, Nádražní, B. Němcové, T. 
Novákové, Partyzánská, Pplk. M. Semíka, 
K. Světlé, K. Havlaty, K. Čapka, Dr. K.  Tuč-
ka, O. Zeminy, L. Mašínové, část Heřma-
nice.
Okrsek č. 10  -  Obecní dům Kumburský 

OZNÁMENÍ O DOBĚ A MÍSTĚ KONÁNÍ VOLEB DO ZASTUPITELSTVA 
MĚSTA NOVÁ PAKA

SPORTOVCI PRO NOVOU PAKU,
ZAHÁJENÍ VOLEBNÍ KAMPANĚ
pondělí, 29. 9. 2014
19:30, Novopacké sklepy, půda
Program:
1. představení volebního programu
2. představení kandidátů
3. křest volební brožury
4. diskuze

Před 200. lety, 28. června 1813, navštívil Novou Paku císař František I. „Podobizna císaře Fran-
tiška I. od uměleckého 
rytce Josefa Axmanna“.
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Už čtvrtým rokem pořádalo o. s. Ži-
vot bez bariér ve spolupráci s polskými 
přáteli akci Hraní bez hranic. Letos bylo 
účinkujících téměř 200, kdy jenom z Pol-
ska jich přijelo 45. Smyslem této akce, 
vysvětluje Jitka Fučíková, jednatelka 
ŽBB, je ukázat společnosti , že zdravot-
ně posti žení i zdraví bez rozdílu věku 
mohou vedle sebe normálně existovat, 
pracovat, bavit se. Tomu byl připraven 
program z polské i z naší strany. Na podiu 
velkého sálu městského kulturního stře-
diska vystoupilo deset souborů. Počína-
je těmi nejmenšími Sborem Zvonečkem 
z MŠ Stará Paka, dále ZŠ ze Staré Paky, 
Životem bez bariér s třemi dramati cký-
mi sestavami, dále soubory Diakonie 

ČCE Světlo Vrchlabí, ZŠ speciální a MŠ 
speciální Jilemnice až po polský spolek 
nevidomých Dzieržoniów s pásmem 
polských písní. Všechna vystoupení byla 
aplaudována stále větším počtem nově 
příchozích návštěvníků. 
Polští  přátelé nepřijeli s prázdnou. Při-
vezli s sebou a na místě prezentovali 
ukázky jejich domácí kuchyně. Mimo-
chodem, velice chutné. Iniciátor tohoto 
projektu Jitka Fučíková poukázala, že rok 
od roku je o tuto akci ze strany Polska i 
naší stále větší zájem. Proto letošní akci 
už otevřela široké veřejnosti . Odpovídal 
tomu i doprovodný program, kdy v pro-
storech před MKS byly prezentovány 
ukázky canisterapie – vycvičených psů, 

HRANÍ BEZ HRANIC UŽ PO ČTVRTÉ
jejich užití  k zdravotně posti ženým. Své 
umění zde předvedla i sokolnice se svý-
mi dravci paní Kasalová.  Ve vnitřních 
prostorách se návštěvníci mohli sezná-
mit s prodejní výstavou výrobků chráně-
ných dílen, dokonce si mohli vyzkoušet 
vlastní šikovnost i um při ruční tvorbě 
třeba náramků nebo památkové brože. 
Takových akcí, pro mladé i starší, kdyby 
zde v Pace bylo – jen si povzdechla jedna 
z návštěvnic. Ale co víc. V Polsku, podle 
vzoru Nové Paky už založili obdobné ob-
čanské sdružení, kde se chtějí zabývat 
obdobou činností . A šířit ji dál. 
Čtvrtý ročník Hry bez hranic skončil. Ať 
žije další!

Oldřich Houška 

Jitka Fučíková při slavnostním zaháje-
ní Her bez hranic

Sbor Zvoneček MŠ Stará Paka Dětem i rodičům se vystoupení našich 
i zahraničních souborů moc líbilo

Újezd
pro voliče bydlící v Kumburském Újezdě 
a Studénce.
Okrsek č. 11  -  Obecní dům Šti kov, 
pro voliče bydlící ve Šti kově a ul. Přiby-
slavská č. p. 1016, 1071, 1669.   
Okrsek č. l2  -  Hasičská zbrojnice ve Val-
dově,
pro voliče bydlící ve Valdově a v Pusté 
Proseči.
Okrsek č. 13  -  Obecní dům Radkyně 

pro voliče bydlící v Radkyni a v Přibyslavi.
Okrsek č. 14 -  Bývalá škola ve Vrchovině 
pro voliče bydlící ve Vrchovině.

Hlasovací lístky budou doručeny voličům 
nejpozději tři dny před konáním voleb. 
Volič, který hlasovací lístky předem ne-
obdrží, si je může vyzvednout v den vo-
leb ve volební místnosti . Volič je povinen 
před hlasováním prokázat svou totožnost 
a státní občanství ČR, popřípadě státní 

občanství jiného členského státu EU. Vo-
lič může požádat ze závažných důvodů 
(zejména zdravotních)  městský úřad a ve 
dnech voleb přímo příslušnou okrskovou 
volební komisi, aby mohl hlasovat mimo 
volební místnost, do přenosné volební 
schránky. Informace o telefonním spoje-
ní do všech volebních místností  budou ve 
dnech voleb k dispozici v každé volební 
místnosti  a také  na internetových strán-
kách www.munovapaka.cz. 

PODZIMNÍ SVOZ BIOLOGICKY ROZLOŽITELNÉHO ODPADU ZE ZAHRAD 
Svoz biologicky rozložitelného odpadu ze 
zahrad, budou na rozdíl od předchozích 
let, provádět Technické služby města 
Nová Paka. Důvodem je investi ce města 
do kompostárny za bývalou výrobnou 
oken „Vekrou“ a vybavení technických 
služeb zařízením ke svozu a kompostová-
ní. Svoz bude probíhat do přistavených 
kontejnerů, kde na předávaný biologicky 
rozložitelný odpad ze zahrad bude do-
hlížet pověřený pracovník technických 
služeb. Svoz bude prováděn v sobotních 
termínech 11. 10., 25.10. a 8. 11.2014 
podle harmonogramu přiloženého v ta-

Datum svozů biologicky rozložitelného odpadu ze zahrad 11.10., 25.10., 8.11.2014
místo přistavení kontejneru     od      do
  Moravská - Česká 7,30 hod. 8,00 hod.        
  Jugoslávská - Lužická 7,30 hod. 8,00 hod.        
  Těšínská - Slezská 7,30 hod. 8,00 hod.        
  Šlejharova (přejezd ČD) 8,15 hod. 8,45 hod.        
  Zahradní – Havlova čp. 1551 8,15 hod. 8,45 hod.        
  Havlova čp. 720 8,15 hod. 8,45 hod.        
  J. Kocourka u garáže 9,00 hod. 9,30 hod.        
  Staropacká čp. 105 u sady kontejnerů 9,00 hod. 9,30 hod.        
  S. Suchardy na parkovišti 9,00 hod. 9,30 hod.        
  Opolského u sady 9,45 hod. 10,15 hod.      
  Budečská čp. 230 9,45 hod. 10,15 hod.      
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Již po druhé uspořádala obec Bohusla-
vice akci s názvem Den hasičů. Vše se 
odehrálo v sobotu 23. srpna 
2014 od 13:00 hodin na so-
kolské zahradě v rámci pro-
jektu Kultura a sport v pol-
sko – českých barvách, reg. 
č.: PL.3.22/3.2.00/12.03363. 
Projekt je fi nancován Ev-
ropskou unií – Evropským 
fondem pro regionální roz-
voj a státním rozpočtem 
ČR z Operačního programu 
přeshraniční spolupráce ČR 
– PR 2007-2013.
Po úvodním slově starosty 
obce Bohuslavice pana Jiří-
ho Tojnara zahájily program 
svým vystoupením mažoret-
ky Koloredo z Opočna. Se 
sólovým programem se představila Klár-
ka Peřinová, která obsadila 3. místo na 

mistrovství republiky. Poté již nastou-
pila hasičská družstva žen a mužů z Bo-

huslavic, Nové Paky a Pieszyc k prvním 
dvěma disciplínám, a to přetahování la-

DEN HASIČŮ V BOHUSLAVICÍCH
nem a skákání v pytli. Následovala pře-
stávka, ve které se představili nemladší 

hasiči z přípravky SDH Bohu-
slavice při požárním útoku. 
Sportovní klání jednotlivých 
týmů pokračovalo letos 
nově zařazeným během na 
chůdách a následně pivní 
štafetou. Čas k odpočinku a 
nečerpání sil do dalších sou-
bojů vyplnila poutavá ukáz-
ka hasičů z Radechové, kteří 
předvedli zásah při vyproš-
ťování osob z havarované-
ho vozu. Nakonec soupeřily 
smíšené dvojice v běhu na 
letních lyžích, na úplný závěr 
byl připraven požární útok. 
Novopacké družstvo mužů 
ve složení Lubomír Exner, 

Marti n Fejfar, Pavel Hakl, Lubomír Kr-
sek, Jaroslav Stuchlík a Marti n Urbanec 

Dne 27. 10. 2014 v 10 hodin budou položeny květi ny u sochy T. G. Masaryka 
u příležitosti  výročí vzniku samostatného československého státu.

Poté bude pietní akt pokračovat v Jírových sadech u pomníku.

bulce. 
Kromě těchto kontejnerových svo-
zů budou mít občané města mož-
nost každou lichou sobotu odvézt 
biologicky rozložitelný odpad pří-
mo na kompostárnu u „Vekry“. Kom-
postárna bude otevřena 27. 09.2014,
11. 10., 25. 10., 8. 11., a pak dále až do 
odvolání, a to v čase od 8:00 do 14:00 
hodin. 
Kompostárna přijímá a zpracovává ma-
teriál z údržby obecní zeleně a ze zahrad 
občanů, jako je posečená travní hmota, 
opadané listí , vytrhaný plevel a ostříha-
né květi ny, větve, dřevní štěpka a po-
dobně. Kompostárna neumí zpracovávat 
zbytky živočišného původu, kuchyňský 
odpad, dřevo, papír a velké množství 
shnilého ovoce. Do biologicky rozložitel-
ného odpadu nepatří kameny, stavební 
suť, sklo, kovy, plasty a veškerý komunál-
ní a nebezpečný odpad. Takový odpad 
znehodnocuje kompost, poškozuje stroj-
ní zařízení a jeho následné odstraňování 
neúměrně zdražuje kompostování. 
Zároveň biologicky rozložitelný odpad 
od občanů města odebírá sběrný dvůr 
provozovaný společností  Marius Peder-
sen a.s. v Přibyslavi. 

  Školní 9,45 hod. 10,15 hod.      
  Čelakovského u sady 10,30 hod. 11,00 hod.      
  Kaplička (spojka za ní) 10,30 hod. 11,00 hod.      
  Lipová „u dřevěňáku“ 10,30 hod. 11,00 hod.      
  K. V. Raise 11,15 hod. 11,45 hod.      
  V Aleji (u garáží) 11,15 hod. 11,45 hod.      
  Svobody – Sv. Čecha 11,15 hod. 11,45 hod.      
  Gebauerova – F. Pecháčka 12,30 hod. 13,00 hod.      
  Gebauerova - Křížová 12,30 hod. 13,00 hod.      
  Husitská (u  prodejny) 12,30 hod. 13,00 hod.      
  Husitská (u školy) 13,15 hod. 13,45 hod.     
  Achátová 13,15 hod. 13,45 hod.      
  Cihlářka 13,15 hod. 13,45 hod.      
  K. Čapka - Klempířství 14,00 hod. 14,30 hod.      
  Heřmanická – T. Novákové 14,00 hod. 14,30 hod.      
  L. Zívra čp. 1496 14,00 hod. 14,30 hod.      
  J. Grafk a čp. 1626 u sady 14,45 hod. 15,15 hod.      
  Heřmanice – dr. K. Tučka 14,45 hod. 15,15 hod.     
  3. května čp. 792 14,45 hod. 15,15 hod.      
  Na Kopečku čp. 820 15,30 hod. 16,00 hod.      
  PLK Hrubého u sady 15,30 hod. 16,00 hod.     
  Na Vyhlídce čp. 1513 15,30 hod. 16,00 hod.      
  Harantova – u jídelny 16,15 hod. 16,45 hod.     
  Smetanova - nahoře 16,15 hod. 16,45 hod.      
  Smetanova - dole 16,15 hod. 16,45 hod.      
  Vrchovinská – za Peugeotem 17,00 hod. 17,30 hod.     
  Krkonošská -  Podskalí 17,00 hod. 17,30 hod.     
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skončilo na celkovém druhém místě za 
prvními Bohuslavicemi. Bronz připadl i 
v letošním roce Pieszycím. Stejné pořadí 
bylo i v kategorii žen. Zlato braly hasič-
ky z Bohuslavic, stříbro tým z Nové Paky 
v sestavě Lenka Fejfarová, Šárka Haklo-
vá, Ilona Jandová, Anička Machotková 

a Kateřina Vilušínská a bronz děvčata z 
Pieszyc. Pěkné a slunečné počasí pano-
valo i v letošním roce, pro dobrou nála-
du hrála celé odpoledne návštěvníkům i 
soutěžícím kapela Volnost, zazněla pre-
miéra hymny obce Bohuslavice, pro děti  
byl k dispozici skákací hrad, trampolína, 

houpačky, malování na obličej, probíha-
la výstava historické hasičské techniky. 
Večerní zábavu všem zpříjemnila hu-
dební skupina Terno.

Šárka Haklová,
odbor školství a kultury

Sociální odbor Městského úřadu Nová 
Paka uspořádal ve dnech 29. 8. – 31. 8. 
2014 víkendový pobyt v Kr-
konoších pro děti  ze sociálně 
znevýhodněného prostředí a 
pro děti  s výchovnými pro-
blémy. Pobyt vedl Mgr. Vít 
Čejka, kurátor pro děti  a mlá-
dež, který na Městském úřa-
dě v Nové Pace působí jako 
sociální pracovník v rámci 
projektu „Podpora standardi-
zace orgánů sociálně-právní 
ochrany dětí “ spolufi nanco-
vaného Evropským sociál-
ním fondem prostřednictvím 
Operačního programu Lidské 
zdroje a zaměstnanost a stát-
ním rozpočtem. 
Pobytu se zúčastnilo 5 chlap-
ců ve věku od 13 do 16 let. V rámci ví-
kendu chlapci přes den pomáhali sprá-

vě Krkonošského národního parku s od-
klízením vyřezaných náletových dřevin 

podél lesních cest z Dolních Míseček na 
Horní Mísečky. Celkově odklidili půl ki-

VÍKENDOVÝ POBYT DĚTÍ V KRKONOŠÍCH
lometru odřezaných dřevin v obou smě-
rech. Pro zajímavost, předchozí parta 

ve 30 dospělých jedincích 
odklidila za den 2 kilometry.  
Večerní akti vity byly zamě-
řené jednak na spolupráci a 
odpovědnost za své činy ve 
skupině, a za druhé na proti -
drogovou primární prevenci. 
Zmíněné akti vity měly jádro 
v posuzování závažnosti  drog 
a důsledků závislostí  pro jed-
notlivce a společnost formou 
hry pak ve vlastním prožití  
zážitku. Vedle fi nanční spo-
luúčasti  účastníků víkendu 
byl program zajištěn městem 
Nová Paka. 

Mgr. Jana Vrbová,
vedoucí sociálního odboru
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PŘISTAVENÍ VOZIDEL PRO SVOZ NEBEZPEČNÝCH 
ODPADŮ

Upozorňujeme občany, že budou odebírány odpady pouze osobně 
doručené, nikoli odložené na příslušném stanovišti . 

Seznam druhů odebíraných odpadů:
Televizory, chladničky, autobaterie, rozhlasové přijímače, zářivky, 
plechovky se zbytky barev, pneumati ky, počítače.
Budeme brát i železný šrot.

Datum a místo přistavení: sobota 25. 10. 2014
Studénka u hospody 7,30  -  8,00
Kumburský Újezd – u transformátoru 8,15  -  8,45
Valdov  - u autobusové zastávky 9,45  -  10,15
Přibyslav - točna 10,30  -  11,00
Radkyně -  točna 11,15  -  11,45
Šti kov – u bývalého OÚ 12,45 -  13,15
Vrchovina u požární zbrojnice 13,30  -  14,00
Podlevín 14,15  -  14,45
Podskalí 15,00  -  15,30

Marius  Pedersen  a.s.
Iveta Kuželová

středisko Nová Paka

Takový byl název setkání dětí s kouzel-
níkem na sídlišti v Nové Pace, pod zá-

štitou MO ČSSD. A věru, i když počasí 
„nic moc“, každou chvíli hrozil deštík, 

DĚTEM PRO RADOST
dětem s jejich rodiči to nijak nevadilo. 
Kouzelník  kouzlil až se z něho „kou-
řilo“, dětem se to líbilo. Navíc všude 
kolem byly nejrůznější soutěže, kde se 
uplatnil um a dovednost každého dítě-
te. Závěr setkání patřil odměně  nejen 
výhercům ale všem zúčastněným dě-
tem – a přišlo jich hodně. K cenám pa-
třily nejen hračky, ale i soubory tužek, 
barev, sešity – vše co se uplatní ve ško-
le. No – zkrátka dětem, ale i rodičům 
pro radost. Dodejme, že setkání s dět-
mi i jejich rodiči se zúčastnili  zástup-
ci MO ČSSD s představiteli KÚ Hradec 
Králové.

Oldřich Houška
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PAČÁCI NA CESTÁCH (39. DÍL)

       POUŤ Z NOVÉ PAKY DO SANTIAGA DE COMP OSTELA, 2. DÍL
„V druhém díle dospěje pouť, která dává 
možnost nahlédnout do zajímavé historie 
křesťanství a především pak do vlastního 
nitra, do svého konce. Vydejme se tedy po 
posledních stopách poutníků směřujících 
do jednoho z nejvýznamnějších poutních 
míst v Evropě.“    D. P.

Na pouť do Compostely se 
chodí s prosbou na každý 
den a s hlavním přáním, za 
které se celá pouť jde. Lidé 
si přejí často požehnání do 
životů svých nebo myslí na 
ty, které mají rádi. Pokud 
tedy jde o poutníka, a ne 
jen o sportovní výkon „ujít si 
stovky kilometrů“. Lidé mo-
hou jít z různých důvodů.
Čtvrtý den pěšího putování 
jsme všichni vstali v pět ho-
din a šli na snídani. Přidali 
jsme se, ale chtěli jsme zů-
stat ještě aspoň půl hodinky 
v ubytovně. Venku vydatně 
pršelo a všichni odešli. Vě-
děli jsme, že je snadno do-
jdeme. A to se také stalo. 
Problém nám zatí m chůze 
nedělala, ale drobné pu-
chýře jsme měli. Dali jsme 
si opět kávu v kafébaru na 
ranči. Bylo plno, poutníci se 
ukrývali aspoň na chvíli před 
dešti vým počasím.  Dnešní 
chůze byla náročná. Pršelo 
celé odpoledne. V eukalyp-
tovém háji jsem si našla hůl, 
abych se mohla opírat. Měla 
jsem namožený sval na ho-
lení kosti , šlo se mi těžko. To 
asi dnešní úmysl si vyžádal 
větší oběť.
Trasa na tento den byla 
prodloužená na 28 kilometrů, abychom 
v neděli přišli všichni včas do Composte-
ly. V poslední „kafetérii“ před kruhovým 
objezdem jsme si dali ještě jednu kávu 
s mlékem. Viděli jsme přistávat letadla 
na leti šti , za kterým byla již Compostela. 
V ubytovně  mi spolubydlící půjčila mast 
na zmoženou nohu. Moc mi pomohla. 
Paní sama měla nohy tak opuchlé, že tr-
pěla opravdu při každém kroku, ale došla! 
Obdivovala jsem ji. Zítra nás čeká poslední 
úsek cesty!

Pátý den pěšího putování. Od kruhového 
objezdu před San Paio, přes návrší jsme 
dorazili do Lavacolly. Středověcí poutníci 
měli ve zvyku se v malém potoce Lava-
colla důkladně umýt, aby ke hrobu apo-
štola přišli čistí . Od rána mírně prší, museli 
jsme si vzít pláštěnky. 
Když jsme přišli k San Marcos déšť ustal a 

bylo oblačno. Dali jsme si v místním kos-
telíku poslední razítko do Credencioná-
lu. Prohlédli jsme si památník Jana Pavla 
II. - poutníka do Compostely. Začali jsme 
scházet z Monte Gozo dolů k Santi agu de 
Compostela. Na cestě jsme potkali pout-
níka z Čech, který měl za sebou tři sta ki-
lometrů pěšky. Nabídli jsme mu pomoc 
s batohem. Odmítl: „To je můj kříž, ten si 
musím donést sám.“  Anička mu nabídla 
na cestu bonbon. Znovu odmítl slovy: „Já 
na pouti  nic sladkého nejím.“  Měl asi vel-

ké přání, se kterým šel…
Na kraji města Santi ago de Compostela 
je pomník významných poutníků. Je zde 
zobrazen i jeden Čech, Jaroslav Lev z Rož-
mitálu.  Při cestě městem jsme sledovali 
šipky i mušle, označující cestu.  Navští vili 
jsme nejprve kavárnu, a pak jsme se se-
šli s ostatními poutníky u katedrály v je-

denáct hodin. Chtěli jsme 
do katedrály vejít jako kdysi 
středověcí poutníci. Prošli 
jsme bránou kajícníků, ka-
tedrálou plnou poutníků 
k soše svatého Jakuba na 
hlavním oltáři. Dlouhá fronta 
nás zavedla k soše. V kryptě 
jsme uviděli ostatky svatého 
Jakuba ve stříbrné schránce. 
Zde jsem poděkovala za ces-
tu a svěřila mu hlavní úmysl 
pouti  i úmysly za každý den 
pěšího putování.
Zůstali jsme vpředu v ka-
tedrále na mši svatou. Při 
ní se pravidelně čtou jména 
poutníků, kteří dnes přišli a 
nahlásili se na úřadě. Po mši 
se nad našimi hlavami vzná-
šela obří kadidelnice, kte-
rou rozhoupalo osm mužů 
ve vínových talárech. Oči 
všech poutníků v naplněné 
katedrále sledovaly houpa-
vý pohyb veliké kadidelnice 
na laně dlouhém třicet pět 
metrů. Prý měla dříve vůně 
kadidla překrýt vůni potu 
poutníků, teď je úžasnou po-
dívanou.
Katedrála v Santi agu byla 
postavena v letech 1078 – 
1211. Tato doba znamenala 
vrchol románské architek-

tury a sochařství, je symboli-
zována krásným portálem Pórti co de la 
Gloria (1166 - 1188). V roce 1122 vyhlásil 
papež Kalixt II. Svatý rok, který se od té 
doby slaví vždy, když 25. červenec (svátek 
sv. Jakuba) připadne na neděli a je to pří-
ležitost k získání zvláštních milostí . Další 
Svatý rok bude v roce 2021.
Zašli jsme v malé uličce do kanceláře pro 
„osvědčení svatojakubského poutníka“. 
Dlouhá řada se vinula ze dvora do první-
ho patra, kde pracovalo několik úředníků. 
Předložili jsme Credencionál a odpověděli 

Katedrála v Compostele

Hlavni oltář v katedrále Socha svatého Jakuba u vchodu
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na otázky: „Proč jste šli na pouť ke svaté-
mu Jakubovi?“ a „Kudy jste šli?“ 
Vyrazili jsme k ubytovně pro poutníky 
Seminario Menor. Dostali jsme přidělené 
postele ve třetí m patře. Překvapilo nás 
vybavení ubytovny. V suterénu byla ve-
liká jídelna s kuchyní poskytující nádobí, 
mikrovlnka, automaty na jídlo i nápoje. K 
dispozici byly i počítače s internetem. Na 
Credencionál může poutník v Composte-
le, pokud není nemocný zůstat dva dny, a 
pak musí putovat dál. Je to nutné opatření 
z důvodu velkého množství přicházejících 
poutníků.
Ze Santi aga de Compostela poutníci po-
kračují (100 km) na Finisterru – konec 
světa.  Skalnaté pobřeží bylo porostlé 
nejrůznější květenou. Patník s 0 km byl 
příležitostí  k dalšímu focení, stejně tak 
nekonečné obzory moře. Dodnes se udr-
žela tradice, známá ze středověkých zpráv 
poutníků, toti ž spálit u majáku na pobřeží 
šatstvo nebo něco z toho, co měli poutníci 
cestou na sobě. 
Sjeli jsme autobusem na Finisterru i k pí-
sečné pláži Atlanti ku. Někteří se koupali, 
jiní hledali mušle – i ty svatojakubské. Pláž 
dlouhá dva kilometry je jediným místem, 
kde se pravé svatojakubské mušle nachá-
zejí. Voda byla chladnější, ale průzračná. 
Hledali jsme mušle, a každý měl své vzác-
né nálezy.

Druhý den ráno jsme se vydali na zpáteční 
cestu do Čech. Projeli jsme kopcovitou až 
hornatou Galicii, kde jsme pěšky putova-
li. Následovala rozlehlá rovina s velkými 
obilnými lány. Tento den jsme museli ujet 
900 km. Ve čtyři hodiny odpoledne jsme 
měli zastávku v Zaragoze.
Zastavili jsme u velké stavby s jedenácti  
věžemi.  Vešli jsme do katedrály „Panny 
Marie na pilíři“. Podivuhodná soška Ma-
dony je v kapli uprostřed katedrály. Vzadu 
je možné se pilíře dotknout. „Kdo se ho 
dotkne, neztratí  víru“, říká místní tradice. 
Podle legendy, když přišel svatý Jakub do 
Španělska, zastavil se u této Madony, a 
prosil ji, aby mu pomohla šířit víru.
Ze Zaragozy jsme odjeli směrem na Leidu, 
kde jsme měli zajištěné spaní. Projeli jsme 
téměř stepní krajinou, vyprahlou, jen ob-
čas bylo vidět lány obilí a zavlažované ku-
kuřice. Kolem sedmé hodiny navečer jsme 
projeli okolo nultého poledníku. Už jsme 
byli na východě. Nocovali jsme v hotelu F1. 
Dvanáctý den cesty jsme měli ráno na šes-
tou připravenou snídani: kávu, pomeran-
čový džus, kroasán, bagetu, džem a med. 
V sedm jsme vyjeli směrem na Monserrat. 
Řidič zaplati l 100 Eur pokutu za přejetí  
plné čáry. Přesto jsme přijeli až ke klášteru 
vestavěnému do skal. V klášterní basilice 
je v kapličce nad hlavním oltářem krásná 
soška Černé Madony.
Následovala prohlídka benedikti nského 
kláštera a jeho okolí.  Před dvanáctou ho-
dinou jsme odjeli směrem k francouzským 
hranicím na Aries. Krajina je plná vinic, ze-
lených stromů, v pozadí hory.  
Okolo druhé hodiny jsme přejeli Pirene-
je a jsme ve Francii. Viděli jsme hornaté 
kopce porostlé listnatými stromy, nejvyšší 
vrcholy skalnaté s minimální vegetací.  
Další zastávka je v městečku Arlés, ležícího 
na řece Róně – středisku provincie Galie. 
Byla zde aréna, divadlo, klášter sv. Tomi-
na, v jehož kostele jsou ostatky svatého 
Antonína Velikého. Nezapře se tu velké 
množství ostatků dalších svatých. Na noc 
jsme se ubytovali ve Formuli 1 v „Salon 
sur Provence“.
Třináctý den cesty nás čeká devíti hodi-
nová pauza v Monacu, z důvodu povinné 
přestávky pro řidiče. Snaží se zde ome-

zovat dopravu, vjezd autobusu do města 
stál 135E. Vystoupali jsme nahoru ke Kní-
žecímu paláci, kolem Oceánografi ckého 
muzea ke katedrále. Prošli jsme Monte 
Carlo a došli ke kasinu na veřejnou pláž, 
kde byla poslední možnost koupání v 
moři. Následovala cesta autobusem celou 
noc jen s hygienickými přestávkami. Do 
Olomouce jsme přijeli ráno okolo desáté 
hodiny, a pak už jen cesta vlakem k nám 
domů.
Na celou pouť velmi ráda vzpomínám a 
prohlížím fotografi e. Nejdříve se mi zdálo 
ujít přes sto kilometrů až příliš, ale těch 
pět dnů chůze uteklo velmi rychle, ale 
byly to nové zkušenosti . Říká se, že  pouť 
do Compostely člověka změní. Určitě více 
pozná sám sebe. Užasne nad tí m, že to do-
kázal ujít za docela nepříznivého počasí, i 
když nám říkali: „Pan Bůh vás má rád, že 
prší. Vloni holky ze zdravotní školy padaly 
na cestě horkem.“ Člověk se naučí jít živo-
tem, jako krajinou s modlitbou, která mu 
dává sílu. Pěší pouť je také jistě příležitostí  
poznat nové a zajímavé lidi. Pokud vás vy-
právění zaujalo, vydejte se! Podrobnosti  a 
možnosti  cest jsou velmi dobře rozepsané 
a zakreslené na: www.mundicamino.com. 

Bohuslava Korbelářová   

Compostelka - doklad o pouti Černá Madona na Monserratu

Podělte se o své zážitky
načerpané mimo „packou hroudu“ se čtenáři Achátu i Vy.

 Text v rozsahu 1,5 - 2 str. spolu se 3-4 fotografi emi posílejte mailem členu redakční rady D. Polmanovi na mail: d.polman@seznam.cz.
Autoři publikovaných článků budou odměněni cenou od časopisu lidé&HORY, www.lideahory.cz.

Těšíme se na Vaše příspěvky!
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Minulým školním rokem se na novo-
packém gymnáziu uzavřela první deká-
da existence jedinečné školní soutěže 
zaměřené na fyziku, chemii, biologii a 

zeměpis, která je již dostatečně známa i 
širší veřejnosti  pod názvem Přírodověd-
ná liga. Loňský ročník s rekordní účastí  
48 soutěžících ze 12 tříd byl úspěšně 

uzavřen exkurzí do nového 3D planetá-
ria v areálu Techmanie v Plzni. Prázdniny 
utekly jako voda a s novým školním ro-
kem se otevírá druhé deseti letí  existen-

ŠKOLY

Tradiční kurz studentů 1. ročníku SŠGS 
Nová Paka, který má vždy pomoci nejen 
vytvořit dobré vztahy žáků s pedagogy, 
nastavit poziti vní, kreati vní a týmové 
prostředí v třídním kolekti vu, ale také 
eliminovat nežádoucí jevy v kolekti vu 
(snažíme se předcházet konfl iktům, kon-
fl iktním situacím mezi samotnými žáky, 
ale i mezi žáky a učiteli), proběhl také le-
tos na začátku školního roku.
Program připravený výchovnými po-
radkyněmi školy obsahoval zajímavé a 
účinné akti vity, které přispěly k navození 
atmosféry důvěry, spolupráce a k rozvoji 
osobnostních a sociálních kompetencí 
našich žáků. Zároveň účastníky podrob-

něji seznámily s pravidly školy, rozšířily 
jejich rozhled v oblasti  právního pově-
domí a prevence v oblasti  závislostí  i o 
možnostech pomoci. Také v tomto roce 
absolvovali studenti  sexuologickou před-
nášku paní Molnárové. Jako přípravu na 
praxi a jako malou zkoušku samostat-
nosti  si letos zčásti  zajišťovali stravování 
sami (všichni to zvládli a přežili). 
Zvolená forma seznamovacího kurzu se 
ukazuje jako přínosná nejen pro snad-
nější aklimati zaci nových žáků, ale i pro 
samotné pedagogické pracovníky a ma-
nagement školy.

Mgr. Adéla Krejčová

„ADAPŤÁK“ SŠGS

Základní škola Husitská Nová Paka vítala 
1. září dvě třídy prvňáčků. Bylo pro ně 
připraveno společné přivítání, jemuž při-
hlíželi s dojetí m rodiče prarodiče a po-
zvaní hosté. Ředitel školy Zdeněk Burkert 
zahájil školní rok 2014/2015 proslovem a 
po té se slova ujal i pan starosta Rudolf 
Cogan. Pro 50 žáčků byly připraveny krás-

ně vyzdobené třídy a 
samozřejmě usměva-
vé paní učitelky Petra 
Bílková a Marcela No-
žičková. Prvňáčci měli 
šanci poprvé před-
vést, co už umí při po-
znávání písmen a čís-
lic, ale také při společ-
ném zpěvu známých 
pohádkových písniček 
v doprovodu kytary, a 
dokonce si vyzkoušeli 
akti vity u interakti vní 
tabule. Na závěr děti  
rozveselilo představení divadla Piškot 
s názvem „Trampoty štěňátka Gordona“. 
Nezbývá než popřát prvňáčkům mnoho 

radosti  při vzdělávání, získávání nových 
zkušeností , hodně kamarádů a úspěšný 
první školní rok!

Mgr. Daneta Svobodová

GYMNÁZIUM A SOŠPG: PŘÍRODOVĚDNÁ LIGA
DO DRUHÉHO DESETILETÍ

  1. ZÁŘÍ 2014 NA ZŠ HUSITSKÁ
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ce Přírodovědné ligy. Ať je nejméně tak 
úspěšné jako to první!
Stejně jako v předchozích letech se bude 
soutěžní ročník skládat ze šesti  soutěž-
ních kol (okořeněných tradiční „Silvest-
rovskou prémií“) a závěrečného fi nále, 
tzv. Přírodovědné ligy mistrů. Také letos 
se všichni úspěšní řešitelé (tj. ti , kteří do-
sáhnou nejméně 400 bodů za soutěžní 
ročník) mohou těšit na hodnotné ceny a 
diplomy (což je umožněno tradiční pod-

porou Sdružení rodičů gymnázia a fi rmy 
Papír - knihy, Ondřej Nýdrle, Nová Paka 
– děkujeme!!!). Nejen úspěšné řešitele, 
ale také nejvýše 40 nejlepších soutěží-
cích, kteří docílí alespoň 200 bodů, čeká 
atrakti vní jarní exkurze do Moravského 
krasu (propast Macocha, Punkevní jesky-
ně). Tento cíl si soutěžící v loňském roce 
sami zvolili v elektronické anketě.
První soutěžní kolo 11. soutěžního roč-
níku odstartovalo v úterý 23. září 2014. 

Finále - Přírodovědná liga mistrů proběh-
ne na počátku dubna 2015 (termín bude 
upřesněn). 
Celý průběh soutěže můžete průběžně 
sledovat na www.gymnp.cz. S konečnými 
výsledky letošního ročníku se pak bude-
te pomoci seznámit na stránkách Achátu 
v červnu 2015.

Josef Křeček,
koordinátor Přírodovědné ligy

Ve dnech 16. - 18. září 2014 se děti  z obou 
novopackých základních škol zúčastnily 
výměnného pobytu mládeže v polských 
Pieszycích. Akce se konala v rámci projektu 
Kultura a sport v polsko-českých barvách, 
reg. číslo: PL.3.22/3.2.00/12.03363. Projekt 
je fi nancován Evropskou unií – Evropským 
fondem pro regionální rozvoj a státním 
rozpočtem ČR z Operačního programu pře-
shraniční spolupráce ČR – PR 2007 – 2013.
Prázdniny utekly jako voda a naši školáci se 
s žáky základních škol z Bohuslavic a Pieszyc 
shledali po květnovém setkání v Čechách 
tentokrát v Polsku. Namířeno měli do So-

VÝMĚNNÝ POBYT V POLSKU
vích hor. V úterý se děti  ubytovaly v agro-
turisti ckém centru Tichá voda v Lasocine 
nedaleko Pieszyc. Odpoledne si prohlédly 
okolí penzionu a večer se vydaly do nově 
otevřeného Centra kultury v Pieszycích, kde 
na ně již čekali jejich polští  kamarádi. Na 
programu byla diskotéka a oblíbené karao-
ke. Ve středu se šlo na nejvyšší horu Sovích 
hor, kterou je Velká Sova (1015 m. n. m.). 
Na jejím vrcholu stojí od roku 1906 kamen-
ná rozhledna, z níž byl díky slunečnému 
počasí poměrně pěkný výhled. Z penzionu 
Tichá voda na Velkou Sovu zdolaly děti  té-
měř 700 výškových metrů, což je bezespo-

ru slušný sportovní výkon. Ve čtvrtek se 
jelo do Walbrzychu na zámek Ksiaz (Kníže). 
Kromě zámku, podzemí a zámeckých teras 
navští vili žáci i přilehlou konírnu, kde se jim 
líbilo nejvíce.
Další společnou plánovanou akcí pro žáky 
základních škol z Nové Paky, Bohuslavic a 
Pieszyc je lyžařský kurz, který se uskuteční 
koncem února 2015 ve Ski areálu Máchov-
ka v Nové Pace.

odbor školství a kultury
Šárka Haklová

foto: Bohuslav Benč
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Každá věc, myšlenka nebo třeba i ma-
temati cká rovnice mají svůj příběh. 
Je to právě ta rovina, na které se nás 
cokoliv může osobně dotknout. Jsme 
zvyklí vnímat a brát v potaz příběh věcí 
nebo i lidí, které potkáváme? Příběh 
je důležitý kontext, v určité chvíli mož-
ná i světlo přinášející nám pochopení.
Příběhy byly odedávna médiem li-
dové moudrosti . V ústně tradova-
ných pohádkách a pověstech si ge-
nerace předávaly cenné zkušenosti . 
Vzpomínám si, jak mě v mých asi pěti  le-
tech překvapilo a fascinovalo, když jsem 
se dozvěděla, jak vzniká chleba. Celý ten 
příběh obilí, které dokáže vyrůst z ma-
ličkého kousku sebe sama a potom jeho 
důmyslné zpracování, které lidstvo kdysi 
vymyslelo a my jej dnes už vnímáme po-
většinou opět jako samozřejmé, mi přišlo 
opravdu zázračné. Opakování může být 
i matkou tuposti . Tehdy jsem ještě vní-
mala jasně, že rostoucí obilí je obdivu - 
a pozoruhodný zázrak. Stejně tak příběh 
pečeného chleba, recept, v kterém mů-
žeme sledovat vývoj lidské společnosti ! 

Pozoruhodné je i vyblednutí  této zázrač-
nosti  vlivem zvyku, automati smu a ze-
všednění (proč je slovo „všední“ tak ne-
lichoti vé, evokující nudu a barvu šedou, 
když je složené ze slov „všechny“ „dny“?). 
Příběhy nás mění. Máme jiný vztah 
k věcem, jejichž příběh se nás dotkl. 
Přiblížení se čemukoliv pomocí zna-
losti , obdivu a fascinace přináší re-
spekt, úctu a radost z daného tématu.
Ač se následující myšlenka netýká pří-
mo naší školy, ráda bych upozornila na 
zajímavý projekt „Učíme se příběhy“ 
www.ucimesepribehy.cz. Autoři pro-
jektu přibližují svou práci následovně: 
„Přinášíme příběhy lidí, kteří u nás akti v-
ně tvoří občanskou společnost a jsou in-
spirací pro ostatní. Tito lidé dlouhodobě 
pracují na svých změnových projektech 
v oblasti  životního prostředí, vzdělává-
ní, kultury a umění, komunit i v obecní 
samosprávě, v duchovní či sociální ob-
lasti . Jejich životní příběhy jsou nabité 
zkušenostmi a zážitky. A my jim tí mto 
projektem vyjadřujeme hlubokou úctu.“
Pojďme i my otevřít naši vnímavost pří-

běhům! Nechme se inspirovat příběhy! 
Celoroční téma bude opět společnou 
červenou nití  všem oborům hudební-
mu, tanečnímu, literárně-dramati cké-
mu i výtvarnému. Pro obor hudební je 
zajímavá rovina výuky, která pracuje 
s představivostí  hráče, tedy s pocity a 
s příběhy v mozku muzikanta vznikající 
při interpretaci hudby. Pro obor výtvar-
ný mohou být inspirací řemesla nebo 
třeba forma komixu… Raději se ale 
přijďte sami podívat na naše vystoupe-
ní a koncerty, o kterých informujeme 
na našich webových stránkách www.
zusnovapaka.cz www.zusnovapaka.cz.
Buďte též srdečně zváni na kompo-
novaný pořad slova a hudby s ná-
zvem „Staročeský advent“, který se 
uskuteční 28. 11. 2014 díky laskavé 
fi nanční podpoře města Nová Paka 
(více opět na www.zusnovapaka.cz).
Přeji vám pozoruhodný a inspi-
rati vní nový školní rok a těším se 
na setkání s vámi na akcích ZUŠ! 
               Magda Uhlířová,

ředitelka ZUŠ Nová Paka

ZUŠ CELOROČNÍ TÉMA „PŘÍBĚH“
Co mají společného voda a příběh? Nechte se pozvat k zastavení nad loňským a letošním celoročním tématem ZUŠ Nová Paka!
Loňské celoroční téma „Voda“ mělo zbystřit naše smysly a pozornost pro tento všudypřítomný živel hrající vý-
znamnou roli jak v našem každodenním životě, tak v umění. Učili jsme se vnímat samozřejmé jako pozoruhodné. 
Nejinak je tomu u tématu „Příběh“. 

DNE 1. 9. 2014 DOŠLO NA CHIRURGICKÉ AMBULANCI V NOVÉ PACE KE ZMĚNĚ ZASTOUPENÍ LÉKAŘŮ

Ve středu se budou střídat ti to lékaři: 
První středa v měsíci: MUDr. Kovář - traumatologie a všeobecná chirurgie
Druhá středa v měsíci:MUDr. Malý - dětská a všeobecná chirurgie
Třetí  středa v měsíci:  MUDr. Jurčinová - všeobecná chirurgie
Čtvrtá středa v měsíci: MUDr. Jurčinová nebo MUDr. Kovář
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Narodil se v roce 1953 v Nové Pace. V roce 
1972 absolvoval Gymnázium V Nové 
Pace. Chodil na housle k profesoru Mu-
zikovi. Roku 1977 s vyznamenáním absol-
voval konzervatoř v Praze, třídním prof. 
mu byl Jaroslav Horáček, sólista Národní-
ho divadla. Již v červnu 1975 se umísti l na 
3. místě v Pěvecké soutěži Antonína Dvo-

OSOBNOSTI GYMNÁZIA - GYMNÁZIUM A SOŠPg

ALEŠ HENDRYCH  
V září 2010 si připomnělo Gymnázium v Nové Pace 100 let od svého založení. Oslavy doprovázely dva almanachy, z nichž jeden 
obsahuje přes sto medailonků, věnovaných významným osobnostem, které školou prošly. Gymnázium ve všech dobách významně 
ovlivňovalo život našeho města, a tak bychom vám chtěli v naší rubrice Osobnosti  gymnázia lidi, kteří zde působili, průběžně před-
stavit. Dnes vás seznámíme s operním zpěvákem a sólistou opery ND Alešem Hendrychem, příště s literárním kriti kem, historikem 
a překladatelem Marti nem Pilařem.

Aleš Hendrych  
operní zpěvák, sólista Národního divadla

s kamarády zahraje. Úspěšný byl i v teni-
se, stál u zrodu tenisových kurtů v Nové 
Pace. 
Pro každého umělce v České republice je 
největším úspěchem vystupovat v Národ-
ním divadle v Praze. Této pocty se Aleši 
Hendrychovi dostalo. Za měsíc má čtyři až 
osm představení, kromě toho vystupuje i 
v jiných divadlech. S Národním divadlem 
navštěvuje každý druhý rok Japonsko, 
kde byl už osmkrát, Španělsko, Německo, 
Francii. Pravidelně jezdí s kolegou do Ber-
lína s mozartovským programem. 
Vytvořil řadu velmi zajímavých rolí. Zpí-
val Taddea v Rossiniho Italce v Alžíru, ná-
jemného vraha v Rigolett ovi, Zachariáše 
v Nabuccovi, Vodníka, Kecala, revírníka 
v Lišce Bystroušce.
V současné době se v Plzni představuje 
v roli Basilia v Lazebníku sevillském. 
S Českou fi lharmonií za řízení Serge 
Bauda (Berlioz: Dětství Ježíšovo, 1998) 
pod vedením dirigenta Matt hiase Elgera 
zpíval Dvořákovo a Rossiniho oratorium 
Stabat Mater, ve Dvořákově Svaté Ludmi-
le (2004), Verdiho Requiem v Händelově 
Mesiáši. 

Zdroj:
Archiv, Interview s Alešem Hendrychem.

Erbertová L, Šorf, J.

řáka v Karlových Varech. V témže roce se 
zúčastnil pěveckého semináře ve Výmaru 
u prof. Lisiciana, v roce 1977 mezinárod-
ního pěveckého semináře v Bayreuthu a 
v létě 1982 opět semináře v Royaumontu 
ve Francii.
 V letech 1983 - 1984 působil po dobu 
osmi měsíců jako stážista u prof. Josifova 
v Sofi i. Po skončení studií soukromě stu-
doval u  prof. Jariny Smolákové a u prof. 
Václava Zítka, sólisty Národního divadla 
v Praze.
Během vojenské služby účinkoval jako 
sólista Armádního uměleckého souboru 
Víta Nejedlého. V roce 1980 byl angažo-
ván v opeře Divadla J. K. Tyla v Plzni, kde 
do této doby  často působí. Od roku 1992 
byl sólistou Státní opery, kde nastudoval 
více než třicet rolí z děl našich i zahranič-
ních autorů. Kromě toho se věnuje také 
koncertní činnosti . V roce 1992 zpíval 
např. basový part v oratoriu J. Haydna 
Roční doby v Passau v rámci Evropských 
hudebních týdnů. S plzeňským rozhlaso-
vým orchestrem pořídil řadu nahrávek 
pro rozhlas. Po rozdělení Státní opery 
přešel v roce 1995 do Národního divadla, 
kde působí dodnes.
Mezi jeho zájmy patří i basketbal, kte-
rý hraje od dvanácti  let. I dnes si ho rád 

CHCETE SE VÍC DOZVĚDĚT O NAŠEM 
MĚSTĚ? CO VÁS PÁLÍ, CO ZAJÍMÁ? 

Pokud ano, srdečně Vás zveme na předvolební 
besedu s občany se zástupci všech politi ckých stran 
a hnutí  v Nové Pace. 

Tématy besedy budou:
• hospodaření města za uplynulé období a jak dál
• sociální oblast
• bezpečnost
• kultura, sport
• životní prostředí

Setkání se uskuteční ve velkém sále Městského 
kulturního střediska v Nové Pace 6. října od 17 
hodin. 

Zve MO ČSSD



21číslo 7

Josef Karel Šlejhar 
17. října uplynulo 150 let od narození 
spisovatele Karla Šlejhara. Jelikož již 
v minulém čísle Achátu jsme na něho 
vzpomněli u příležitosti  jeho 100. výročí 
úmrtí , tak si ho nyní jen připomeneme 
rodinnou fotografi í.

Franti šek Jirutka
22. října si 
připomeneme 150. 
výročí narození 
pedagoga, školního 
inspektora a 
v l a s t i v ě d n é h o 
p r a c o v n í k a 
Franti ška Jirutky 
(v Podlevíně 
1864). Do obecné 
a měšťanské školy 

chodil v Nové Pace, do učitelského 
ústavu v Jičíně, kde roku 1884 maturoval. 
Potom učil ve Staré Pace a od roku 1889 
v Nové Pace na obecné a měšťanské 
škole až do konce roku 1921. Byl 
hodně veřejně akti vní. Ve Staré Pace 
patřil mezi zakladatele Sokola, v Nové 
Pace zakladatelem Okresního spolku 
hospodářského a včelařského. Redigoval 
zprávy hospodářského a přičinil se o 
uspořádání ovocnářské a včelařské 
výstavy. Psal do různých učitelských a 
krajinských časopisů. Pro školy napsal 

MUZEUM A KLENOTNICE

  NĚKTERÁ ŘÍJNOVÁ VÝROČÍ

Jiří Čejka

publikaci „Okres Novopacký v dějinách 
národních“.  Stal se též členem 
městského a okresního zastupitelstva. 
Založil Podkrkonošskou záložnu, a když 
se „Dělnický dům“ (Grand) ocitl v krizi, 
tak jeho zásluhou se udržel. Za svoji 
nezištnou práci, jak je u nás zvykem, se 
dočkal pouze nevděku. Zemřel v Jičíně 
10. dubna 1938.

Vitvar Antonín
27. října tomu bude 110 let, co se 
narodil motocyklový a automobilový 
závodník Antonín Vitvar. (27. 10. 1904 
ve Vrchovině – 18. 3. 1978 v Nové 
Pace).    Již ve třicátých letech se stal 
továrním jezdcem JAWY. Jezdil úspěšně 
motocyklové, ale i automobilové soutěže. 
Byl mnohonásobným reprezentantem 
naší země. Čtyřikrát získal zlatou medaili 
na Šesti denní.  V poválečné době získal 
79 vítězství a kolem roku 1950 byl 
nejlepším závodníkem na silničních 
okruzích. V roce 1947 byl manažerem 
našeho trophy teamu na Šesti denní, kde 
naši jezdci získali poprvé tuto trofej.
Propagoval Novou Paku sloganem: 
„Vitvar, Nová Paka, Jawa“. Ještě v roce 
1955, kdy již ofi ciálně skončil svojí závodní 
činnost, se přihlásil ve svých padesáti  
letech na Velkou cenu Brna a skončil na 
svém starém Nortonu na třetí m místě. 
Později se již věnoval trenérské činnosti  
a pracoval na čerpací stanici v Nové Pace.

K.Šlejhar dole, první zprava

Franti šek Jirutka

V roce 1945 v Mercedesu

Na svém Nortonu

Prodejna A. Vitvara

Vítěz packého okruhu

POZVÁNKA DO MUZEA
Dovolujeme si Vás pozvat na vernisáž výstavy obrazů Jiřího Vavřiny, která se koná v pátek 
3. října 2014 v 16 hod ve výstavních prostorách Suchardova domovu. Vernisáž zahájí 
úvodním slovem Miloslav Bařina, v hudebním vystoupení se představí Magda Uhlířová 
(viola da gamba).
Výstava potrvá do 9. listopadu 2014 a bude otevřená denně kromě pondělí
od 8.30 - 12.00 a 13.00 - 16.30 hod.
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Jak už název napovídá, jedná se o minerál 
mědi (lat. cuprum), přesněji je to oxid 
měďný Cu2O. Nejběžněji jej u nás najdeme 
v podobě zrnitých, zemitých či celistvých 
agregátů, vzácněji tvoří i dobře omezené 
krystaly tvaru krychle či osmistěnu, které 
často dvojčatí . Jeho odrůda chalkotrichit 
tvoří také výrazně protažené, jehličkovité 
krystaly. Má výrazně červenou až černou 
barvu, kvůli níž je někdy neformálně 
označován jako „rubínová měď“, je 
průsvitný nebo zcela neprůhledný. Vzniká 
především oxidací některých sulfi dů mědi 
na měďných ložiscích. Je těžen zpravidla 
povrchovým způsobem a využíván jako 
méně významná ruda mědi, obzvláště 

pěkné krystaly také jako drahé kameny. 
Jeho širšímu využití  ve šperkařství však 
brání vzácný výskyt větších krystalů a 
malá odolnost (má tvrdost max. 4). 
V blízkém okolí se vyskytuje ve 
formě drobných žilek a hnízd, často 
doprovázených jinými minerály mědi, 
v melafyrech permského stáří, např. na 
lokalitách Studenec, Roškopov, Lomnice 
nad Popelkou, Rožmitál u Broumova nebo 
Běloves. Drobný, asi 10 mm velký agregát 
kupritu na fotografi i pochází z lomu ve 
Studenci a byl pro muzejní sbírku získán 
terénním sběrem v roce 2012. 

Václav Mencl

KUPRIT

Nevím, jestli je to shoda okolností , 
náhoda, nebo… . Před 200 lety, byla 
dostavěna část státní silnice boleslavsko-
trutnovské, vedoucí Novou Pakou od 
Kumburského Újezdu do Vrchoviny. 
Dnes řidiči láteří, když čekají kvůli 
opravě vozovky na části  průtahu městem 
Nová Paka v úseku mezi kruhovými 
křižovatkami u viaduktu a „kruháčem“ 
s odbočkou na Starou Paku u bývalé 
Nové hospody. Upřímně řečeno, bylo 
to nutné a doufejme, že do konce roku 
bude oprava dokončena. Tehdejší situaci, 
kdy po silnici jezdili pouze formani, nelze 
s dneškem v ničem srovnávat, přesto 
dovolte, abych citoval text Josefa Jíry 
z monografi e Novopacko: „Z Nové 
Paky vycházejí paprskovitě silnice a 
cesty všemi směry, čemuž ovšem před 
založením města nebylo. Tehdy byla zde 
jen cesta, která vznikla ze zemské cesty, 
a pak příčnice, které byly snad jednou 
z příčin, že při jejich křižovatce založeno 
bylo zde město. Ostatní cesty a silnice 
vznikly teprve potom v dobách dalších 
v tomto postupu:
1. Státní (erární, královská, císařská) 
silnice boleslavsko-trutnovská, zvaná 
našimi předky slezská silnice, vedla 
Novou Pakou z Újezda k Vrchovině. 
Stavěna byla k účelům vojenským v l. 
1813-14 nákladem vrchnosti  a města 
lidem poddaným od hranic Vrchoviny, 
kde byla již v dobách tereziánských a 
josefí nských hotova. Čísla nadmořských 
výšek svědčí, jaké potí že terénu inženýři 
překonali, aby se od hranic újezdeckých 

dostali z povodí  Cidliny do povodí Jizery. 
Silnice je kilometrovýma čísly 24-27. Při 
hranicích újezdeckých pod 24. km činí 
n. v. 440 m, na temeni (mezi Vlkovem 
a Novou Pakou) 460 km, u km 25. (u 
tkalcovny) 458 m (ZPA pozn.), u km 
26. (u podjezdu železničního) 428 m, u 
pivovarského potoka 418 m, u druhé 
kovárny 420 m.
Z bývalé vojenské silnice stala se po vál-
kách před 100 lety významná první ob-
chodní tepna v našem kraji mezi podho-
řím a krajem, mezi Slezskem i Vídní, když 
projížděly tudy těžké náklady vozků (for-
manů), nynější generaci známé jen z ob-
rázků. „Nová hospoda“ (na rohu odbočky 
u „kruháku na SP) byla vystavěna r. 1817. 
Byla důležitou stanicí vozků, jako poš-

PŘED 200 LETY, V ROCE 1814 BYLA DOSTAVĚNA ČÁST STÁTNÍ SILNICE 
PŘES NOVOU PAKU. DNES SE OPRAVUJE ČÁST PRŮTAHU MĚSTEM

tovní budova u téže silnice… . Největší 
provoz mezi městy panoval zde v letech 
1858 - 72, načež přenesla se doprava 
na železnice. … Ve válce světové a po ní 
utrpěla tato silnice tí m, že se neopravo-
vala, pak i dovozem mniškového dříví a 
konečně i automobilismem, jenž soutěží 
s železnicemi. … Všechen turisti cký zimní 
i letní provoz mezi Prahou a Krkonošemi 
koná se přes Novou Paku.“ 
To by dnes asi pan řídící Jíra na provoz 
koukal. Svoji stať v Novopacku doplnil i 
údaji o provozu na státní silnici v Nové 
Pace v roce 1929, tedy před 85 lety. 4. 
října 1929 zaznamenal cestmistr ve 
Vrchovině J. Dráský (mimochodem 
vyřezával i betlémy), že Pakou projelo 160 
motorových vozidel (včetně motocyklů), 
164 velocipédů a 14 povozů směrem 
k Trutnovu. Směrem k Jičínu zaznamenal 
údaje F. Tesař, cestmistr v Kumburském 
Újezdu, v tentýž den projelo 85 
motorových vozidel, 78 velocipédů, a 
134 povozy ( s 1 - 2 zvířaty).
Nevím, jaké jsou údaje o průjezdnosti  
Novou Pakou dnes. Doufejme, že se 
opravu průtahu Novou Pakou podaří 
dokončit bez větších karambolů. Chtěl 
jsem jen připomenou 200 let starou 
událost. Jen mi pořád vrtá hlavou, že 
už snad půl století  slýcháme v různých 
vlnách úvahy o silničním obchvatu Nové 
Paky. 
Snad se něco dozvědí naši potomci a my 
to v relati vním klidu přežijeme.

 Miloslav Bařina

Z MONOGRAFIE NOVOPACKO
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SKOTSKO
cestopisná přednáška PaedDr. Libora Turka
středa 1. 10. 2014 v 18.00 hod., malý sál, vstupné 50 Kč
Poutavé vyprávění o místech, kde se snoubí překrásná 
příroda s bohatou historií. Londýn, tajemné kultovní místo 
Stonehenge, metropoli Glasgow, skotská jezera (např. 
Loch Ness), nejmalebnější údolí Skotska Glen Coe, ostrov 
Skye s korálovými plážemi a Dunveganem - nejstarším 
hradem Velké Británie, souostroví Orkney s divokými 
ptáky a megaliti ckými stavbami, palírnu whisky, hl. město 
Edinburgh. Čeká vás 300 diapoziti vů, materiály, exoti cké 
suvenýry, skotská hudba a další.

PODKRKONOŠSKÁ DECHOVKA
pátek 3. 10. 2014 v 19.30 hod., velký sál, vstupné 90 Kč
Zveme vás na tradiční slavnostní koncert novopacké 
dechové kapely s kapelníkem Jindřichem Traspem. 
Zaposlouchejte a zazpívejte si krásné české písně.

BÍLÁ NĚŽNÁ KRÁSA
výstava sbírky krajek Heleny Bucharové
4. 10. - 25. 10. 2014
Okouzlí vás krajky paličkované, háčkované, síťované, 
vyšívané, Madeira, Richelieu a další. Vernisáž se bude 
konat v sobotu 4. 10. 2014 v 16.00 hod. Otevřeno po – pá 
8.00 – 16.00 hod., so – ne 14.00 – 16.00 hod. nebo 1 hod. 
před každým pořadem.

KRÁLOVA ŘEČ
zájezd do Divadla pod Palmovkou Praha
neděle 5. 10. 2014, vyprodáno
odjezd z parkoviště pod náměstí m v 16.30 hod.
Hra napsaná podle tajných deníků královského logopeda 
o síle rodící se z překonávání slabosti . V hlavních rolích 
Marti n Stránský, Dušan Sitek, Petra Horváthová nebo 
Simona Vrbická.

DAKAR ze zákulisí
aneb Dobrodružství s cejchem smrti 
středa 8. 10. 2014 v 19.00 hod., kino, vstupné 65 Kč
Přednášku a besedu s promítáním fotografi í provází 
osminásobný účastník Rallye Dakar v Africe i v Jižní Americe 
Jan Říha ml. Jedinečný pořad s historkami těch, kteří jsou 
na Dakaru jako doma. Zaujme vás nejen vyprávění ze 
zákulisí závodů, ale i nádherné fotografi e a videa přímo z 
dakarského konvoje.

BRAMBORY A JABKA, TAK VAŘILA NAŠE 
BABKA
aneb vaříme pro všechny
pátek 10. 10. 2014, 11.00 – 16.00 hod., Masarykovo náměstí  
před domem č. 1
Srdečně vás všechny zveme na ochutnávku 
jídel z brambor a jablek, kdy se zároveň stanete 
hodnoti teli všech nabízených produktů, ze kterých 
budou ve 13.00 hodin vyhodnoceny ty nejlepší
na základě vaší chuti . Zároveň vás zveme na doprovodný 
program v 15.00 hod. se můžete těšit na pohádku „O veliké 
řepě“. Pořádá MKS a Městská knihovna

FANTOM OPERY
zájezd do Goja Music Hall Výstaviště Praha
sobota 11. 10. 2014, vyprodáno
odjezd z parkoviště pod náměstí m v 11.30 hod.

JAK TONDA LÉČIL ROHATOU PRINCEZNU 
SAFIRU
hraná pohádka, Divadlo Andromeda Praha
sobota 11. 10. 2014 v 15.00 hod., velký sál, vstupné 50 Kč
Kouzelná babička přičaruje princezně Safi ře za její uličnictví 
kravský roh. Když se princezna polepší, pošle za ní hodného i 
když trochu líného a mlsného Tondu, aby ji léčil. Veselé zápletky, 
legrace,vůně orientu, písničky - to vše děti  uvidí v naší pohádce.

KARMÍNA „Život v písni“
vokálně-instrumentální soubor historických nástrojů
neděle 12. 10. 2014 v 18.00 hod., kostel sv. Mikuláše na 
Masarykově náměstí , vstupné 100 Kč
Staré písně a tance nejen z Čech provází člověka od 
nepaměti , je součástí  našeho života, stejně tak jako i tanec. 
Tímto programem předvádí soubor Karmína písně a tance v 
rozmezí několika století , v osobité úpravě vedoucího souboru 
Miroslava Sekáče. Zajímavosti  a zvukové barvitosti  dodávají 
četné repliky historických a jiných zajímavých nástrojů, které 
Karmína používá. Soubor je zaměřen na dobu starší (13. – 17. 
století ) a provází nás celou Evropou – tance a písně z Francie, 
Itálie, Španělska i Čech a staré české lidové písně.

HANKY PANKY
travesti  show
středa 15. 10. 2014 v 19.00 hod., velký sál, vstupné v 
předprodeji 200 Kč, na místě 250 Kč
Slečna Stefany a její hosté vás budou provázet večerem plným 
humoru, parodie a nadsázky. Představí české a zahraniční 
celebrity a jejich nejlepší hity.
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VÍNO, ŠUNKA, JAZZ
Libor Fišer a hosté
sobota 18. 10. 2014 ve 20.00 hod., malý sál, vstupné 100 Kč
Zveme vás na tradiční podvečer s triem Libora Fišera, kde 
bude možnost ochutnat španělskou šunku a víno.

MONGOLSKO aneb přes hory k jurtám, 
kočovníkům a přírodě
cestopisná přednáška Jiřího Lehejčka
úterý 21. 10. 2014 v 18.00 hod., malý sál, vstupné 50 Kč
Projedeme se transsibiřskou magistrálou stopem i přecpanými 
UAZy. Tento způsob si zvolila parta fyzických geografů z PřF 
UK pro svoje měsíční putování po Mongolsku. Podíváme se 
k sibiřskému jezeru Chövsgol, budeme žíznit při přechodu 
tříti sícových hor, nebudeme žíznit při návštěvě typické 
mongolské svatby, zúčastníme se buddhisti cké motlitby v 
nádherných lámaisti ckých chrámech a samozřejmě nebude 
chybět exkurze do života kočovníků přímo u nich doma – v jurtě. 
Nahlédneme i do tajů mongolské kuchyně, která při přemíře 
tamní pohosti nnosti  působí i nejotrlejším cestovatelům zažívací 
problémy. Vypravme se do země Čingischánových potomků, 
kde jste blízko obloze, usměvavým pastevcům na koních, 
horám, pouští m i široširým stepím.

POVÍDÁNÍ O PEJSKOVI A KOČIČCE
Divadlo SemTamFór
sobota 25. 10. 2014 v 15.00 hod., velký sál, vstupné 50 Kč
Povídání o pejskovi a kočičce Karla Čapka v dramati zaci 
Jitky Smejkalové a Petra Vaňka. Veselá vyprávění o dvou 
nerozlučných kamarádech, která potěšila již několik generací 
čtenářů a diváků. Povídání o tom, jak pejsek a kočička myli 
podlahu, jak pekli dort nebo o tom, jak si pejsek roztrhl kalhoty a 
kočička mu je zašila dešťovkou, si čítávali už prarodiče dnešních 
dětí . Autorův laskavý humor, kterým si bere na mušku drobné 
dětské nectnosti , jeho vcítění se do dětského myšlení a krásný 
vroucný jazyk tvoří tuto milou knížku nesmrtelnou.

SŮL NAD ZLATO
LS Rolnička
neděle 26. 10. 2014 v 16.00 hod., malý sál, vstupné 25 Kč
Premiéra loutkové pohádky podle tradiční předlohy.

ONDŘEJ RUML A BIG BAND
čtvrtek 30. 10. 2014 v 19.30 hod., velký sál, vstupné 220/200 Kč
Mladý jazzový a swingový zpěvák a kytarista s Big Bandem z 
České Lípy. Ondřej Ruml získal 2. místo v soutěži X-FACTOR v 
roce 2008, účinkoval v muzikálu Tajemství, Johanka z Arku,  
vydal desku s názvem For Bessie a album Sti ll Restless s kapelou 
Modroti sk.  Momentálně se věnuje přípravě své první sólové 
desky a pravidelně koncertuje sólově, s kapelou TOP Dream 
Company a také jako bass s vokální skupinou Dobrý Večer 
Quintet. Jste srdečně zváni.

Připravujeme:

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK NA DIVADLO 
JÁRY CIMRMANA (3. 1. 2015)
od 3. 11. 2014 v kanceláři MKS

PROMÍTÁNÍ FILMŮ KARLA POKORNÉHO
4. 11. 2014

PODKRKONOŠSKÝ SYMFONICKÝ ORCHES-
TR
8. 11. 2014

MORAVANKA JANA SLABÁKA
12. 11. 2014

Z MUZIKÁLU DO MUZIKÁLU
Lomnice n. P.
15. 11. 2014

MOUCHA NA ZDI (Dáša Bláhová, Vladimír 
Krati na, Alice Stodůlková, Michal Kurti š)
23. 11. 2014

PŘEDVÁNOČNÍ TRHY
29. 11. 2014

ORCHESTR VÁCLAVA HYBŠE
16. 12. 2014

MĚSTSKÉ KULTURNÍ STŘEDISKO
NOVÁ PAKA PŘIJME ASISTENTA/KU

NA POZICI PROGRAMOVÉ
A PROPAGAČNÍ PRÁCE.

Podmínky: výborné komunikační schopnosti , 
časová fl exibilita, kreati vní činnost,

řidičský průkaz sk. B, znalost práce na PC
(Word, Excel, Photo studio, Corel).

Písemné nabídky s životopisem můžete zasílat 
nebo osobně přinést do kanceláře MKS.

Bližší informace vám podáme v kanceláři MKS 
nebo na tel. č.: 493 721 928; 737 289 732.
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KULTURNÍ KALENDÁŘ
ŘÍJEN

název akce místo, čas pořadatel
1 st Skotsko – 

přednáška
MKS, malý sál, 
18.00 hod.

MKS

3. pá Vernisáž výstav 
obrazů Jiřího 
Vavřiny

Podkrkonošská 
dechovka – 
slavnostní koncert

Výstavní síň 
Suchardova 
domu

MKS, velký 
sál, 19.30 
hod.

Městské 
muzeum

MKS

4. so Vernisáž výstavy 
krajek

MKS, malý sál,  
16.00 hod.

MKS

5. ne Králova řeč – 
zájezd do divadla

Divadlo pod 
Palmovkou, 
19.00 hod.

MKS

8. st Dakar ze zákulisí – 
přednáška

Kino, 19.00 
hod.

MKS

10. pá Brambory a 
jabka, tak vařila 
naše babka 
aneb vaříme pro 
všechny

Masarykovo 
nám., u domu 
č. 1, 11.00 – 
16.00 hod.

MKS a 
Městská 
knihovna

11. so Fantom opery – 
zájezd do divadla

Jak Tonda léčil 
rohatou princeznu 
Safi ru – hraná 
pohádka

Goja music 
hall, 14.00 
hod.

MKS, velký 
sál, 15.00 
hod.

MKS

MKS

12. ne Karmína „Život v 
písni“ - koncert

Kostel sv. 
Mikuláše na 
Masarykově 
nám., 18.00 
hod.

MKS

14. út Tekuté slunce 
aneb Burčák nám 
chutná

Městská 
knihovna, 
18.00 hod.

Městská 
knihovna

15. st Hrátky s pamětí  
aneb Nenechte 
mozek zlenivět

Zdeněk Vojtí šek - 
beseda

Hanky panky – 
travesti  show

Městská 
knihovna, 
15.00 hod.

Hudební 
sklepy

MKS, velký 
sál, 19.00 
hod.

Městská 
knihovna

Český spolek 
bibliofi lů

Travesti  
skupina 
Hanky Panky 
Praha

17. pá Schodiště – 
koncert

Hudební 
sklepy, 20.00 
hod.

Novopacké 
sklepy

18. so Víno, šunka, jazz – 
Libor Fišer a hosté

MKS, malý sál, 
20.00 hod.

MKS

21. út Mongolsko – 
přednáška

MKS, malý sál,  
18.00 hod.

MKS

25. so Povídání o 
pejskovi a kočičce 
– hraná pohádka

MKS, velký 
sál, 15.00 
hod.

MKS

26. ne Sůl nad zlato – 
loutková pohádka

MKS, malý sál, 
16.00 hod.

MKS

30 čt Ondřej Ruml a Big 
band

MKS, velký 
sál, 19.30 
hod.

MKS

31 pá J. H. Krchovský – 
beseda

J. H. Krchovský 
& Krch -off  band 
rock

Hudební 
sklepy, 18.00 
hod.

Hudební 
sklepy, 20.00 
hod.

Český spolek 
bibliofi lů

Novopacké 
sklepy

Odbor KČT TJ Nová Paka informuje:
Turisti ka v N. Pace letos oslaví
95. výročí od svého založení.

Na počest tohoto výročí zveme
všechny zájemce do přírody na

POSLEDNÍ POCHOD ROKU - 41. ROČNÍK
se koná 1. 11. 2014, sobota

Start a cíl - skautská klubovna 6 - 11 hod.

Zveme všechny zájemce k účasti .
Příroda na podzim okouzlí člověka barvami
i sluncem, které už moc nehřeje, spíš svítí .

Tímto pochodem se rozloučíme
s rokem 2014. Přijďte!
KČT N. Paka Vás zve.

Trasy - 35, 24 a 12 km
35 km Lázně Bělohrad 

(památník K. V. 
Raise), Lány, Hřídlec 
(sopka), Mokřice 
(zbytky valů), Stav 
(kostelík), Skalka pod 
Kumburkem, N. Paka 
do 17 hod.

24 km Hřídelec, Mokřice, 
Stav, Skalka pod 
Kumburkem, N. 
Paka do 17 hod.

12 km Zboží (roubenky), 
Skalka pod 
Kumburkem, N. 
Paka do 17 hod.
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Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek,fi rma Dráb oznamuje svým zákazníkům,že opět prodává slepičky snáškových plemen 

Lohmann hnědý, Tetra hnědá a Dominant – černý, modrý, žlutý, kropenatý a bílý.
Stáří: 15-20 týdnů. Cena 149 -180,- Kč/ks dle stáří.

Neprodáváme malé kuřice, ale téměř dospělé slepičky pouze našeho chovu!
Prodej se uskuteční: v neděli 21. září a 19. října 2014

Nová Paka – u vlak. nádraží poblíž supermarketu - 16. 25 hod.
Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek - cena dle poptávky.

Případné bližší informace: Po-Pá 9.00 - 16.00 hod , tel. 601576270, 606550204, 728605840
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Dětská akce! Dvě plastové brýlové čočky 

s antirefl exní a hydrofobní úpravou

za cenu jedné!!!

Sleva na multifokální čočky!!!

Pro velký zájem akce prodloužena do

13. 11. 2014!
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PŘEDSTAVUJE SE VÁM

Pravděpodobně každý  Pačák ví, že v na-
šem městě existuje hasičárna, správně 
řečeno stanice Hasičského záchranného 
sboru, ale možná, že všichni nevědí, že ve-
litelem této stanice, která je pro ochranu 
města a jeho okolí velice důležitá, je po-
měrně mladý třiačtyřiceti letý Bc. Milan 
Pospíšil. Proto bychom Vás rádi, s jeho do-
posud prožitým životem, seznámili.
Milan Pospíšil je sice Pačák, ale jako vět-
šina našich občanů se narodil v nemocni-
ci mimo naše město, a to v Jilemnici. Po 
absolvování Základní školy v Nové Pace v 
Komenského ulici, vystudoval obor elek-
tronické počítačové systémy na Střední 
průmyslové škole elektrotechnické v Par-
dubicích. Po základní vojenské službě, kte-
rou absolvoval jako letecký mechanik na 
bitevníku pro podporu pozemních vojsk 
SU 25 na leti šti  v Pardubicích, pracoval 
jako technolog v ZPA Nová Paka v dílně na 
osazování plošných spojů.   
V roce 1994 vstoupil mezi novopacké dob-
rovolné hasiče, jimž je dneska starostou a 
v prosinci roku 1995 nastoupil do stanice 
Hasičského záchranného sboru v našem 
městě, a tí m se od základu změnil jeho ži-
vot. Začal zde od piky, nejdříve jako hasič, 
dále jako zástupce velitele a později velitel 
družstva.  Od 1. května 2005 byl jmenován 
velitelem stanice.
V letech 2004 – 2006 absolvoval univerzit-
ní studium v Hradci Králové na pedagogic-
ké fakultě se zaměřením na fyzikálně tech-
nická měření a výpočetní techniku, které 
úspěšně zakončil s ti tulem bakalář, což mu 
z profesního hlediska umožňuje pracovat 
ve funkci velitele stanice.  
Když jsme se ho zeptali na výčet jeho pra-
covních povinností , tak nám toho sdělil 
mnoho. Slouží pod ním 15 hasičů, po pěti  
lidech každý den ve třech směnách. Sle-

duje stav budov a jejich údržbu, které je 
zároveň nutné vylepšovat a modernizovat.  
Topení, okna, hygienická zařízení je nutné 
udržovat. Rekonstruovat elektrickou in-
stalaci a sledovat záložní zdroje elektrické 
energie.  Venkovní prostor je rovněž nutné 
mít stále v pořádku.   Dále je nutné zajišťo-
vat akceschopnost vozidel, jejich opravy a 
náhradní díly.   Speciální vybavení včetně 
počítačové technologie nutné pro bez-
obslužný provoz stanice rovněž vyžaduje 
značnou pozornost. „A k tomu ještě pa-
pírování -  vedení strážní knihy, stati sti ka 
zásahů, zprávy o zásazích a likvidační prá-
ce“, řekl Milan Pospíšil a dodal: „Hasičina 
by měla být pro lidi více než zaměstnáním. 
A u mne to tak je.“
Abychom poznali Milana Pospíšila i mimo 
jeho pracovní stránku, tak jsme se samo-
zřejmě zajímali i o jeho rodinu a jeho dal-
ší mimopracovní činnost. „Rád jezdím na 
kole a lyžuji. Na lyže jezdíme do Alp, nebo 
s dětmi a partou přátel o jarních prázdni-
nách do Poniklé. V létě sjíždíme řeky, ob-
čas trávíme dovolenou u moře. Nesmím 
zapomenout ani na opravu a údržbu cha-
lupy ve Zboží. Je to kousek pod Kumbur-
kem  - krásný kopec a nejen ten“, popsal 
nám své zájmy představovaný Milan a 
pokračoval: „Samozřejmě se zajímám o 
celkovou hasičinu v našem okrsku. K tomu 
patří dobrovolní hasiči, požární sport a 
okrsková soutěž. Velkým koníčkem jsou 
naši dva krásní veteráni - Praga AN Andul-
ka, rok výroby 1928 a Ford AZ 18, auto-
mobilový žebřík, rok výroby 1939. Na ně 
jsme právem hrdi. Obě vozidla jsou plně 
funkční, procházejí pravidelně technický-
mi prohlídkami. Jezdíme s nimi po akcích 
okolních sborů, letos jsme například na-
vští vili Zboží, Stav či Mostek. V roce 2011 
jsme jeli III. Propagační jízdu třemi kraji -  

Královéhradeckým, Pardubickým a Vysoči-
nou.   Během čtyř dnů jsme ujeli přes 300 
kilometrů. Nádhera…! A za tí mto vším je 
samozřejmě také spousta volného času.“
Když se v roce 2000 na novopacké radni-
ci oženil, hasiči mu před radnicí připravili 
druhý svatební obřad s odůvodněním, že 
ten na radnici je neplatný.  Byla to velká 
legrace a show pro přihlížející. Na do polo-
viny vyzdobeném náměstí  zde měli, počí-
naje družičkami, mládenci a novým oddá-
vajícím, vše připraveno.   
Dvě Milanovy vyženěné děti  Jakub a Ka-
teřina, jsou již vystudované a pracující.    
Vlastní Magdaléna letos navštěvuje pri-
mu novopackého osmiletého gymnázia a 
Josef chodí do čtvrté třídy Základní školy 
v Komenského ulici. 
Svoji zpověď dokončil protagonista tohoto 
článku závěrečnými větami: „Bydlím v ro-
dinném domku na Habeši, takže i tam je 
pořád co dodělávat, vylepšovat.  Je tam 
však i kde si sednout, odpočinout, na ohýn-
ku opéct něco dobrého. V létě je to moc 
prima a mám to rád.  Totéž jde ovšem i na 
chalupě. Partu přátel máme, zdraví jsme a 
nějaké korunky na živobytí  také jsou. Co 
více si přát??? Ať to tak dlouho vydržíííí!“, 
dokončil svou zpověď Milan Pospíšil.
Na co nelze zapomenout. V komunálních 
volbách v roce 2011 byl Milan Pospíšil zvo-
len do Zastupitelstva města Nové Paky a 
v letošních říjnových volbách do tohoto 
městského orgánu opět kandiduje. Opět 
jako nestraník, na prvém místě kandidátky 
jednoho volebního seskupení.    

Míla Pour

 VELICE AKTIVNÍ ŠÉF PACKÝCH HASIČŮ BC. MILAN POSPÍŠIL
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Z NOVOPACKÉHO SPORTU
   MARTA ROSENBERGOVÁ STŘÍBRNÁ
Po bronzové medaili z turnaje v 
Hosti nném se novopacká veteránka ve 
stolním tenise Marta Rosenbergová 
zúčastnila celostátního turnaje - Velké 
ceny města Liberce 2014, kde vybojovala 
cennou stříbrnou medaili. O postup do 
fi nálové skupiny porazila druhou hráčku 
v republice Evu Svecovou z Chebu. Ve 
fi nálovém pavouku se postupně přes 
dvě hráčky probojovala až do fi nále, 

kde Marta podlehla ve vyrovnaném boji 
1 - 3 celkové vítězce Lerchové z Českých 
Budějovic. Marta Rosenbergová se v 
současné době pomalu loučí s tenisovou 
sezonou v klubu TC Nová Paka, kde 
správcuje, trénuje mládež a stará se o 
celý chod klubu. Nyní se připravuje na 
nastávající mistrovská utkání OP mužů ve 
Staré Pace, kde trénuje a ještě závodně 
hraje. Hlavní moti vací pro příští  rok 

je účast na 11. ME ve Finsku, které se 
koná od 29. 6. - 4. 7. 2015 v Tampere. 
Přejeme této všestranné sportovkyni 
hlavně zdraví a dobrý pocit z dosažených 
úspěchů.

Jan Herber,
předseda stolního tenisu

Sokol Stará Paka

DORT V REŽII HANUŠE
Tenis Nová Paka – Vítězem 43. ročníku 
tradičního klání mužů se stal druhý 
nejstarší ze 17 účastníků – 43letý 
Jaroslav Hanuš z VŠTJ UK Hradec Králové, 
který turnajem prošel bez ztráty sady. 
Druhé místo obsadil Dominik Slavík 
ze Severočeské tenisové, který se stal 
postrachem favoritů. V prvním kole 
porazil nejvýše nasazeného domácího 
Patrika Matouše a v semifi nále svého 
bratra a oddílového kolegu Michala, 
který obhajoval prvenství z loňského 
ročníku. Třetí  místo získal i David 
Brož ze Slovanu Moravská Třebová. 
Finále čtyřhry se stalo záležitostí  dvou 

nejvýše nasazených párů, když Hanuš 
s Matoušem porazili bratry Slavíkovy. 
Třetí  místa vybojovali domácí Petr Holda 

s Milanem Stránským a David Brož ve 
dvojici s bývalým novopackým hráčem 
Jaroslavem Krejcarem mladším (nyní 
TJ Lázně Bělohrad). Finalisté dvouhry a 
vítězové čtyřhry si domů vedle fi nančních 
odměn odvezli výborné dorty od paní 
Peštové, které patří velký dík. Výsledky 
– dvouhra semifi nále: Dominik Slavík – 
Michal Slavík 7:5, 6:4; Hanuš – Brož 6:4, 
6:2; fi nále: Hanuš – Dominik Slavík 6:4, 
6:1. Čtyřhra semifi nále: Hanuš/Matouš 
- Krejcar/Brož 6:3, 6:4; Slavík/Slavík - 
Holda/ Stránský 6:3, 6:3; fi nále: Hanuš/
Matouš - Slavík/Slavík 6:4, 6:2.Vítěz čtyřhry Patrik Matouš a vítěz 

dvouhry a čtyřhry Jaroslav Hanuš

SESTRY TICHÁČKOVY NA STUPNÍCH VÍTĚZŮ
Po půlročním tréninku se vypravily Klára 
(2005) a Marti na (2003) Ticháčkovy 
do Kroměříže na celostátní přebor 
Českomoravské myslivecké jednoty (29. 
8. 2014). Střílelo se ze vzduchové pušky 
s puškohledem na vzdálenost 10 m na 

sportovní myslivecké terče po 10 ranách 
na Lišku, Srnce, Kamzíka a Kňoura. V 
kategorii do 10 let skončila Klára druhá 
s výkonem 398 bodů, v kategorii 11 - 15 
let skončila Marti na druhá s výkonem 
396 bodů. V obou případech obsadili 

prvá místa chlapci. Hlavním cílem pro 
ně zůstává dobrý výsledek v zimních 
halových soutěžích.

Antonín Pravý
(redakčně kráceno)

NOHEJBALOVÝ TURNAJ V OBCI PŘIBYSLAV
Tak tu opět máme závěr léta. U nás v 
Přibyslavi je poslední srpnová sobota 
spojena s turnajem v nohejbalu. Letošní 
VII. ročník všichni účastníci hodnoti li 
jako velmi vydařený. Již tradičně bylo 
vše dokonale připraveno. V krásném 
přírodním sportovním areálu je v 
Přibyslavi největší hrozbou déšť, 
jelikož se hraje na travnatém povrchu. 
Přestože letošní ročník přerušil déšť, 
pro organizátory to nebyl problém, celé 
hřiště bylo během několika minut zakryto 
plachtou. V této přestávce si všichni 
zúčastnění a hosté mohli pochutnat 
na výborných klobáskách, langoších a 

nápojích všeho druhu. Samozřejmě, že se 
jednalo o sportovní turnaj, tak převážně 
nealko. Když ustaly dešťové přeháňky, 
bylo hřiště odkryto a zápasy pokračovaly. 
Povrch hřiště byl opět dokonalý. V té 
chvíli se začalo o tomto hřišti  mezi 
účastníky říkat, že se jedná o přibyslavský 
Wimbledon. Vzhledem k přerušení (déšť) 
se hrálo do 21 hod. I na tuto situaci jsme 
však v Přibyslavi připraveni, a proto se 
dohrávalo za umělého osvětlení. Celého 
turnaje se zúčastnilo 14 týmů z okolí, ale 
i z Hradce Králové. Bohužel jsme nemohli 
uspokojit všechny zájemce. O tento 
tradiční turnaj je takový zájem, že hned 

po ukončení si zájemci zajišťují účast na 
příští  rok. Zásluhou organizačního výboru 
a občanů obce Přibyslav, převážně 
členů sboru dobrovolných hasičů, celá 
akce probíhala na profesionální úrovni. 
Velikým přínosem pro turnaj je náš 
velký příznivec pan Josef Cogan, který se  
účastnil jako akti vní hráč a postaral se i 
o dokonalý rozpis zápasů. Jeho rozpisy 
zajišťují přesný časový harmonogram. 
Také nesmíme zapomenout na našeho
dalšího příznivce, kterým je pan Franti šek 
Vitoch. Letos celý turnaj zakončil při 
předávání cen dokonalým projevem.  
Na závěr turnaje nastalo již tradiční 
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 PŘEDSTAVUJEME LETOŠNÍ DRUŽSTVA PACKÉHO BASKETBALU
Novopacký basketbal opět nabral sílu a 
do sezóny 2014 – 2015 nastupuje celkem 
s devíti  družstvy. Největší zájem budou s 
největší pravděpodobností  upírat příznivci 
packé hry pod bezednými koši na druhou 
ligu mužů, kde sokolové v loňské sezóně 
svým pátým místem velice překvapili. 
Pod vedením staronového trenéra 
Radka Kynčla zahajují pačtí  sokolové svá 
druholigová utkání až o víkendu 11. - 
12. října, kdy přivítají na palubovce ZŠ v 
Komenského ulici týmy Kbel a Poděbrad. 
V úterý 28. října je rovněž čeká druhé 
kolo basketbalového poháru, kam byli 
přímo vylosováni, když přivítají prvoligové 
muže ze Šumperka. Tým oproti  loňsku 
zaznamenává pouze jednu změnu. 
Navrácení Jirky Nádvorníka juniora, 
který sice bydlí ve Žďáře n. S., kde rovněž 
trénuje, ale do Nové Paky bude dojíždět. 
Vítězky loňské VBL, packé ženy, které 
letos vede Tereza Podrazilová, hrají ve 
stejné soutěži jako vloni, když odmítly, z 
druhého místa kvalifi kace postoupit do 2. 
ligy. Soupeřkami jim bude sedm víceméně 
známých týmů, ke kterým pro letošní 
sezónu přibyly basketbalistky Týniště, 

které sestoupily po ročním působení z 
druhé ligy.
Novinkou mezi týmy je po několika letech 
béčko mužů, které vede mladý trenér 
Jan Šafář.  Zde budou nastupovat mladí 
basketbalisté, kteří zatí m výkonnostně 
nestačí na 2. ligu, ale i hráči, kteří na 
soupisce A družstva již fi gurují, a oblastní 
přebor jim tak bude umožňovat zlepšování 
výkonnosti . Družstvo hraje mezi osmi týmy 
v oblastním přeboru.
Letos se basketbalový oddíl prezentuje 
dvěma kadetskými týmy. Chlapce vedené 
od minižákovských krůčků trenérem Jirkou 
Nádvorníkem čeká letos oblastní přebor 
se sedmi soupeři. I když do sedmnácti  let, 
které ohraničují kadetskou kategorii, chybí 
většině hráčů dva roky, budou jistě patřit 
mezi favority soutěže. Podobně i děvčata 
vedená Pavlem Bekrem budou patřit ve 
své kategorii U 17 mezi nejmladší, a se 
svými šesti  soupeřkami se jistě poperou o 
nejlepší umístění. 
Zbytek družstev z novopackého Sokola je 
minižactvo. Ve své C skupině oblastního 
přeboru, kde hraje celkem šest družstev, 
bude smíšené družstvo chlapců a 

děvčat U 11 složené ze značného počtu 
adeptů basketbalu z loňské přípravky, 
pod vedením trenérů Davida Marečka 
a Aleše Sekota soupeřit převážně s týmy 
Královéhradeckého kraje. Trenér Aleš 
Sekot trénuje rovněž i celkem zkušený 
tým chlapců U 13, kde se svým družstvem, 
z důvodu většího počtu utkání, hraje 
oblastní přebor Středočeského kraje. 
Mezi jejich deseti  soupeři nechybí 
ani tým Sparty Praha. Druhý trenér z 
úspěšné dvojice packých mládežnických 
trenérů posledních let, Ríša Urban, bude 
v letošní sezóně trénovat v oblastním 
přeboru smíšené družstvo mini U 13, 
které je složeno převážně z děvčat a ve 
své základní skupině C bude mít družstvo 
tři soupeře.  Rovněž v oblastním přeboru 
bude mít tento trenér smíšené družstvo 
mini U 12. Tento celek má ve skupině C 
celkem 5 soupeřů. 
Jak minižactvo U11, tak i U12 hraje vždy 
dva zápasy, přičemž druhé utkání bude 
hráno podle speciálních pravidel tři na tři.

Míla Pour

předávání cen. Pořadatele nezaskočila 
ani dvě třetí  pořadí. Jako vždy byli 
oceněni všichni hráči. Na stupních vítězů 
to byly i krásné medaile. Hodnotné ceny 
jsou na Přibyslavi již tradicí a hráči to 
velice kladně hodnotí . Vzhledem k tomu, 
že se počasí umoudřilo, tak převážná 
část jak hráčů, tak hostů se bavila až do 

ranních hodin.  Všichni účastníci velice 
dobře hodnoti li celý personál, který 
měl na starost  občerstvení. Kvalita 
podávaného občerstvení a přístup 
personálu neměl jako vždy jedinou 
chybu. Pro všechny účastníky byl turnaj 
opět krásným sportovním zážitkem. 
Není nutné se rozepisovat, v jakém 

pořadí jednotlivá mužstva skončila, 
protože vítězi se stali všichni účastníci, 
jak hráči, tak organizátoři turnaje. Opět 
se potvrdilo, že kvalitní turnaj je zajištěn 
účastí  stabilních týmů a organizací lidí, 
kteří chtějí držet pohromadě. Již dnes se 
všichni těšíme na příští  VIII. ročník!

Oldřich Mihl

KUŽELKÁŘI JIŽ OPĚT KOULEJÍ
Jelikož mi v minulém čísle Achátu nebyl 
oti štěn článek, tak Vám jej přináším nyní a 
doplním o výsledek prvého kola ve Výcho-
dočeském přeboru. Doba letního odpočin-
ku se již schýlila ke svému konci, a do pod-
zimní části  vstoupí novopacký kuželkářský 
klub s nejednou velkou novinkou. Po dvou 
sezónách, kdy jsme měli v mistrovských 
soutěžích tři družstva se nyní představíme 
pouze s dvěma družstvy. Tentokrát bude TJ 
Nová Paka reprezentovat ve Východočes-
kém přeboru opět Áčko, ale také i Béčko, 

které i přes to, že v loňské sezóně skončilo 
ve Východočeské soutěži na druhém místě 
za Milovicemi B. Práva postupu se ale ti to 
vítězové zřekli, a tak tedy naše Béčko po-
stoupilo o soutěž výš. Po sedmi letech se 
opět obě družstva střetnou v mistrovském 
utkání. Soutěžní dny na domácí padavé 
dráze jsou pátky.
Vše začne 12. 9. utkáním Béčka s Milo-
vicemi A. Již druhé kolo 19. 9. bude mít 
slavnostní ráz, když na sebe narazí naše 
družstva, když domácí bude Áčko, a Béčko 

bude jako „hostující“ celek. Do kalendáře 
si zapište i další utkání v podzimní části : 
26. 9. B – Vrchlabí C, 10. 10. B – Josefov A, 
17. 10. A – Jičín C, 24. 10. B – Dvůr Králové 
A, 31. 10. B – Březovice, 7. 11. A – Vrchlabí 
C, 14. 11. B – Poříčí a 21. 11. v posledním 
kole A – Josefov A. Nebojte se nás a přijďte 
naše hráče povzbudit!
Prvé kolo Áčko rozehrálo na těžké půdě 
v Rokytnici n/J s tamním Béčkem. Úvod 
utkání skvěle rozehrál Erlebach výkonem 
437 na něhož navázal Havel s 436 kužel-
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kami. Po nich nastoupili tři hráči, kteří v 
loňském roce oblékali dres Béčka. Skoro 
všichni předvedli výtečné výkony a ukázali, 
že budou velice platnými hráči A družstva. 
Jako dotahovák nastoupil Bajer J. a nako-
nec udržel skvěle rozehrané utkání nejlep-
ším výkonem utkání 449 kuželek také díky 
kvalitní dorážce. Výsledek 14:2 s celkovým 
číslem 2548 je velice krásné vykročení do 
nové sezóny.
Béčko na úvod hosti lo velice silného sou-

peře z Milovic a škoda, že prvá trojice vyšla 
bodově naprázdno a svými výkony hodně 
zaostala za očekáváním. Poté nastoupil 
Horáček a smolně prohrál o 6 kuželek a ani 
dotahovákovi nevyšlo vše dle svých před-
stav. Nejlepší výkon předvedl Fajfer 381 
kuželek.  Prohra s „kanárem“ 0:16 je ne-
příjemným vstupem, a toto utkání ukáza-
lo, že Béčko to ve vyšší soutěži nebude mít 
jednoduché. V dalším kole se obě družstva 
střetnou proti  sobě a výsledek se dozvíte 

zas až příště.
Od října se též rozehraje již 49. ročník 
Memoriálu Břeti slava Šorma turnaje ne-
registrovaných tříčlenných družstev, které-
ho se může zúčastnit úplně každý, kdo si 
chce tento sport třeba i prvně vyzkoušet. 
Stačí se pouze domluvit s dalšími dvěma 
spoluhráči a jít do toho! Více informací na-
leznete na www.kuzelkynp.webnode.cz či 
vyvěšené ve vitríně pod náměstí m.

Jirka „Bobo“ Bajer

VÁGENKNECH A POLMAN NA BEDNĚ V KRKONOŠSKÉ SEDMDESÁTCE
V Janských Lázních proběhl 6. září 
atrakti vní MTB závod tříčlenných 
družstev, který bikery provedl kopcovitou 
krajinou Krkonošského národního parku. 
Vypsány byly dvě trasy – 40 a 70 km. Na 
trasu 70 km s převýšením cca 2100 m se 
z Jánských Lázní vydalo 38 ryze mužských 
týmů a 9 smíšených. Nejrychleji trasu, 
stejně jako loňský rok, projela trojice, v 
níž jel i packý rodák Tomáš Vágenknecht. 
V týmu nezvykle nazvaném „Už fakt 
naposledy“ ho doplnili další dva obhájci 
– Jan Fišnar a bývalý vynikající sdruženář 
Ladislav Rygl. Velmi ambiciózní tým 

sestavil rovněž výborný packý biker 
Dan Polman, který do svého týmu 
„lidé&HORY“ přizval Lomničáky Michala 

Vláška a Ondřeje Mikule. Jejich tým si 
oproti  loňsku o příčku polepšil, a dojel 
na celkovém 2. místě se ztrátou necelých 
pěti  minut na vítěze, když nejvíce trati l v 
prvé polovině závodu.
Výsledky 70 km muži (38 družstev): 1. 
„Už fakt naposledy“ (Jan Fišnar, Ladislav 
Rýgl, Tomáš Vágenknecht)  2:46:42,7. 
2. „lidé&HORY“ (Dan Polman, Michal 
Vlášek, Ondřej Mikule) 2:51:35,2 3. HSK 
- Rock machine team (Lukáš Čáp, Roman 
Šťastný, Petr Pilnáček) 2:54:53,5.

Míla Pour

Ke konci prázdnin proběhla na teniso-
vých kurtech Tenis Centra v Nové Pace - 
tenisová škola - výuka proběhla v dopo-
ledních hodinách poslední prázdninový 
týden. Tenisová škola pod vedením 5 
trenérů, na 5 kurtech v počtu 35 dětí  se 
vydařila, počasí též přálo, poslední den 
se děti  těšily na různá tenisová cviče-

ní a zejména na konečné vyhodnocení 
nejlepších tenisových adeptů, rozděle-
ní drobných cen a medailí - dík spon-
zorům Papírnictví Nýdrle, Papírnictví 
Luňák, Tabák Pochop a Anton Knap.

Tenis Centrum Nová Paka
Marta Rosenbergová 

TENISOVÁ ŠKOLA TC NOVÁ PAKA

V polovině srpna se naše děti  vypravily na 
závod do Lázní Bělohrad, kde v městském 
parku pořadatelé vytvořili velice zajímavý 
technický okruh. Naše nejmladší závodnice 
Máca Nosková se s nástrahy jednokolového 
závodu vypořádala dobře, když si mezi 
dívkami vyjela 2 místo. Ve starší kategorii 
startovali Jeník Bajer a Fanda Nosek. Oba 
dobře odstartovali a Jeník se zařadil za trio 
starších bikerů. Během prvého kola na ně 
ztrati l asi 10 metrů, které se po celý závod 
marně snažil stáhnout. Vedoucí skupina jela 
velice svižné tempo, kterému stačil pouze 
Jeník, takže za ním se vytvořila obrovská díra. 
První tři si nedali nikde ani kousíček volného 
místa, ale chybičku, na kterou Jeník čekal, 
nikdo z nich neudělal. Takže tentokrát to byla 
nakonec bramborová medaile za 4. místo. 
Fanda odstartoval kolem osmého místa a 

jel ve skupince čtyř pěti  bikerů. Postupně 
se v ní propracoval až na druhou pozici a 
do posledního kola již najížděl osamocen 
společně s jedním soupeřem, ale až na 
druhém místě. Po zbytek závodu to čistě na 
něj v každé zatáčce zkoušel, čekal na nějakou 
jeho chybičku, ale nestačilo to na lepší než-li 
šesté místo v cíli. 
Za dalším závodem jsme jeli do Mladé 
Boleslavi, kde místní cyklisti cký klub vytvořil 
velice krásný Bike park Štěpánka. Docela 
i velké výškové převýšení celého areálu 
nabízí zdokonalování techniky pro jízdu do 
kopce a následný sjezd po docela prudké 
rampě z nejvyššího bodu až na „dno“ 
areálu okořeněný průjezdem Myší dírou je 
výzvou pro nejedno dětské bikerovo srdíčko. 
Máca Nosková zde jela dvoukolový závod a 
vyjela si 8. místo, když se drobátko prala s 

přehazovačkou. To již Fanda Nosek a Jeník 
Bajer závodili na obtí žnějším 700 metrovém 
okruhu. Jeník se dostal za jednoho o rok 
staršího soupeře, a po celý závod s ním 
sváděl krásné souboje. Na rovinkách mu sice 
poodjížděl, ale v technických pasážích jej 
opět Jeník dotáhl. Ve stoupáních se nedalo 
předjíždět, tak musel čekat na jeho chybu. 
Soupeř si tyto útoky ohlídal a nedal Jeníkovi 
nikde možnost předjetí , a tak cílovou pásku 
proťal na 12. místě. Fanda začátek závodu 
měl slabší a prokousával se postupně až na 
dohled Jeníkových zad. V polovině druhého 
okruhu se již začal nebezpečně přibližovat 
soupeřící dvojici, ale při závěrečném sjezdu 
do posledního okruhu posti hl Fandu defekt 
zadního kola, takže musel zbytek závodu 
dojet na ráfk u. Tímto jej předjeli dva soupeři,  
a tak cílovou pásku proťal na 15. místě. Je 

ZÁVODNÍ FINISH DĚTÍ Z BAKAKO NOVÁ PAKA
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chválihodné, že to nezabalil a protrápil se až 
do cíle, kde byl ihned v obležení kamer České 
televize, která zde natáčela reportáž pro svůj 
program Déčko.
Další závod se konal v Bakově n/J, kde se 
pravidelně sjíždí přes 500 dětí . Pořadatelé 
zde připravili pro jednotlivé kategorie různé 
obtí žnosti  a i záludnosti . Průjezd skrz vlek 
za nákladní auto nedělal zas až tak velké 
problémy, ale mírný skok v jednom sjezdu 
již sjeli jen ti  odvážnější. V mladší kategorii 
startovali Filip Nýdrle a Jeník Bajer. Čekal je 
závod měřící 4,5 km, což je již dost. Filip jel 
v polovině startovního pole a Jeník za ním 
byl o 8 závodníků. Oba se nebojácně pusti li 
do průjezdu vlekem a skvěle jej projeli. Jeník 
začínal postupně stahovat svojí ztrátu a po 
výjezdu jednoho stoupání ve druhém okruhu 
se najednou objevil za zády Filipa, kterému 
se nepovedlo správně zařadit a dost se 
propadl. Nadále nepolevoval z nastoleného 
tempa a začal se Filipovi vzdalovat metr po 
metru. Cílová páska spatřila Jeníka na 21. 
místě a Filipa na 23. Pro kategorii ve které 

startovali Matyáš Nýdrle a Marti n Kubišta ml. 
si již pořadatelé připravili nejednu záludnost. 
Výjezdy a sjezdy se to jen hemžilo a též pasáž 
plná hrbů s klopenými zatáčkami byla dost 
zajímavá. Celý závod se jel na 6 km, což je již 
docela dlouhé sousto. Start se oběma povedl 
a  do tří okruhů vyráželi oba s nadšením v 
obličeji. Tento výjev se postupně vytrácel 
až se změnil ve výjev vyčerpání. Marti n se 
pohyboval v polovině startovního pole a 
Matyáš až na jejím chvostu. Ani jeden se s 
tí mto umístěním nechtěl smířit, ale nakonec 
Marti n proťal cíl na 17. místě a Matyáš byl 
dokonce předjet o kolo, a tí m jel pouze dva 
okruhy a umísti l se na 20. místě.
Poslední závod se konal na domácí sjezdovce 
v Nové Pace, kde v mladší kategorii startovali 
Filip Nýdrle, Jeník Bajer, Fanda a Máca 
Noskovi a Anetka Staňková. Pořadatelé 
připravili zajímavý okruh, který nabízel 
dlouhé stoupání i s kořeny, rychlé rovinky 
a dlouhý sjezd. Chlapci se ihned od začátku 
ujali otěží závodu a všem ukázali, že zde 
natrénovali v týdnu mnoho kiláčků. Skoro 

po celý závod na čele jela kolo na kolo trojice 
Filip, Jeník a Fanda. V tomto složení též 
proťala cílovou pásku. Dívky se s okruhem již 
praly více, ale přesto předvedly velice krásné 
výkony, když Anetka dojela na skvělém 2. a 
Máca na 4. místě. Ve starší kategorii, která 
svoji trať měla okořeněnou o kořenový 
výjezd stylem start-cíl, zvítězil Marti n Kubišta 
ml. a Matyáš skončil na 3. pozici.
Tímto domácím závodem pro děti  z BAKAKO 
Nová Paka skončila letošní maratonská MTB 
sezona a mohou zaslouženě odpočívat. 
Dokud to počasí dovolí, tak i nadále se 
budeme scházet každou středu k projížďkám,  
protože bez toho kola nemůžeme být.

Jirka „Bobo“ Bajer

Sport jako forma lidské relaxace existuje 
od nepaměti . Přes drobné útlumy stá-
le sportuje mnoho lidí hlavně v menších 
městech a obcích. Nová Paka je již dlou-
hou řadu let líhní sportovních talentů ne-

JAK DÁL S NOVOPACKÝM FOTBALEM, MALÉ ZAMYŠLENÍ 
jen regionálních - atletů, lyžařů, orientační 
běžců, hokejistů a fotbalistů. Při pohledu 
do sportovních záznamů je město často 
zmiňované. Nositelem sportovních tradic 
byl především Sokol, který převzal do nové 

existence řadu osvědčených postupů a 
metod používaných po řadu desítek let. Od 
roku 1989 se v Nové Pace rozvíjejí dva ko-
lekti vní sporty, které se od Sokola oddělily, 
jsou to hokej a fotbal. Hokejisté a bruslaři 

V sobotu 23. 8. 2014 se konal na čtyřech 
antukových kurtech oddílu TENIS CENTRUM 
u zimního stadiónu v Nové Pace 5. ročník 
turnaje mužů nad 40 let ve dvouhrách. 
Zúčastnilo se 12 hráčů z Nové Paky, Jičína, 
Pecky, Horek, ale i ze slovenského Prešova. 
Počasí účastníkům i divákům přálo, zápasy se 
odehrávaly v přátelské sportovní atmosféře 
a k dobré náladě přispěl i sponzorský soudek 
novopackého piva. Hrálo se zajímavým 
systémem - pavouk na dvě prohry, takže 
každý z účastníků měl po první porážce stále 
šanci na celkové vítězství. Po celodenních 
bojích se o poháry pro vítěze podělili první 

Zleva druhý v pořadí M. Grund, vítěz Z. 
Mizera a třetí  v pořadí J. Bulko.

ODDÍL TENIS CENTRUM POŘÁDAL 5. ROČNÍK 
TURNAJE MUŽŮ NAD 40 LET 

Z. Mizera, druhý M. Grund a třetí  J. Bulko. 
Děkujeme všem zúčastněným hráčům za 
fair hru, sponzorům za jejich podporu a 
těšíme se na další ročník.
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Jubilejní 10. ročníku MTB závodu BeMANIAX 
Novopacký maraton odstartoval v sobotu 13. 
září v 11:00 hodin ve Ski areálu Máchovka.  
S uspořádáním letošního ročníku jsme měli 
my organizátoři nemalé starosti . Nejprve 
jsme museli měnit náš klasický termín, který 
je již několik let stanoven na třetí  sobotu 
v září.  Na tento den připadl letos start 20. 
ročníku Specialized Rallye Sudety v Teplicích 
nad Metují, otevřeného Mistrovství České 
republiky a fi nále Českého poháru XCM 
2014. Kvůli probíhající rekonstrukci Jírových 
sadů jsme nakonec přesunuli místo konání 
opět do Ski areálu Máchovka, kde jsme 
v předchozích letech nemohli startovat, 
neboť zde probíhaly práce na modernizaci 
a zasněžování sjezdovky.  Páteční dešti vé 
ráno a nepříznivá předpověď meteorologů 
na sobotu nám rovněž na klidu nepřidaly. 
Počasí ale vyšlo parádně a od rána bylo 

teplo a slunečno. Přesto však byla účast 
o něco slabší než v jiných letech. Z 54 
předem přihlášených závodníků nakonec 6 
neodstartovalo, na místě se přihlásilo ještě 
dalších 60 příchozích. Celkem startovalo 
108 dospělých. Kvůli letošní složité 
dopravní situaci v Nové Pace jsme byli 
nuceni vynechat prolog městem, nakonec 
byl upraven prostor u stadionu a startovní 
pole se tak mohlo roztrhat výjezdem do 
sáňkařské dráhy. Krátká 34 kilometrová trať 
vedla i letos přes Kumburk a Bradlec, trasa 
51 km pokračovala přes další dva kopce 
– Tábor a Kozlov s náročným technickým 
sjezdem. K dramati ckému souboji o 1. 
místo na krátké trati  došlo mezi Marti nem 
Lepkou a Franti škem Vagenknechtem. 
Pár desítek metrů před cílem došlo ke 
kolizi, která skončila pádem Franti ška. Ač 
to zpočátku vypadalo děsivě, Franta se 
nakonec zvedl a do cíle došel pěšky s kolem 
nad hlavou. V absolutním pořadí na trati  
34 km skončil druhý, ve své kategorii muži 
od 36 let bral zlato. Na celkovém třetí m 
místě dojel Jakub Kosina. Máme radost, že 
první tři místa v absolutním pořadí patří 
těmto Pačákům.  Z žen na krátké trati  byla 
nejúspěšnější Zuzana Líkařová, která dojela 
celkově devatenáctá se ztrátou 0:27:42 na 
vítěze. O pět vteřin později projela cílovou 
bránou Žaneta Ryšavá. Na dlouhé trati  vedl 
od začátku domácí Tomáš Vagenknecht, 
který patří dlouhodobě k favoritům tohoto 
závodu (2013 2. místo, 2012 1. místo, 2011 
3. místo, 2010 2. místo). Na druhého borce 
v cíli Jana Marti na měl náskok více než 
6 minut, třetí  celkově dojel Petr Javůrek 
se ztrátou 0:08:15. Vítězka dlouhé trati  
Lucka Vlášková skončila časem 02:38:29 

na celkovém 25. místě a svůj výkon z roku 
2008, který ji i tenkrát přinesl 1. místo, 
zlepšila o 20 minut. O tolik se proti  loňsku 
zlepšila i čtvrtá žena v cíli Romana Ježková, 
která přestoupila z týmu Jilm Jilemnice do 
BAKAKO Nová Paka. Romana, loňská vítězka 
žen na dlouhé trati , nám po závodě sdělila, 
že si letošní ročník opravdu užila a na trati  
se vůbec netrápila. Čas mezi startem 
závodu a dojezdem prvního účastníka do 
cíle byl i letos vyhrazen pro dětské závody 

REJOICE GEMINI BIKE MARATON. Přihlásilo 
se celkem 14 nadějných bikerů a bikerek. 
Mladší žáci a žákyně absolvovali dva 700 
metrové okruhy. Pro starší žáky byl připraven 
o něco těžší 750 dlouhý okruh, který se jel 
celkem čtyřikrát. Podobně jako tomu bylo 
v kategorii dospělých, mělo v dětském 

10. ROČNÍK BEMANIAX NOVOPACKÉHO MARATONU BEZ PROLOGU 
A BEZ DEŠTĚ

se dokáží výrazně ozvat v době nedostat-
ku prostředků, na druhé straně podávají 
výkony odpovídající místu a době, a jako 
bonus pro Novou Paku se snaží rozšiřovat 
svoje akti vity  o sjezdovku, běžkařskou trať 
a další. Hala s ledovou plochou je otevřena 
široké veřejnosti . Druhý zástupce kolek-
ti vních sportů, fotbal, byl tajuplnější. Paka 
sice hrála „špičkovou soutěž“, ale neustále 
se množily i mezi členy připomínky na ne-
jasné postupy a výsledky. I přes podporu 
města a výstavbu umělé travnaté plochy 
na starém škvárovém hřišti  pochybnosti  
zůstávaly.  Část členů klubu fotbalistů vní-
mala malou podporu  výchově mládeže, 
výsledky mužů v soutěži byly zajištěny ná-
kupem kádrů mimo Novou Paku. Situace 
dospěla k bodu zlomu. Nastoupilo nové ve-
dení klubu, děti  trénují, reprezentují i v za-

hraničí (turnaj v Polsku). Kluci tí m, že hrají 
fotbal, mají podstatně méně času na nudu 
a vysedávání u počítačů nebo vyhledávání 
nedobré společnosti . Tým mužů se skládá 
pouze z packých odchovanců, kteří se po 
změně vedení vracejí zpět. Mladí kluci vidí, 
že až dospějí, budou  mít kde hrát a nebu-
dou sloužit jenom k tomu, aby byli půjčo-
váni a klub z nich měl příjmy. Pokud někdo 
bude vyčnívat a chtí t hrát mnohem výš 
než ostatní, rozhodně mu nikdo nebude 
bránit. Avšak postup bude vždy záležitostí  
kolekti vu. Z pohledu lidí mimo fotbal, na 
stadion chodí pravověrní pačáci, kteří fan-
dí svým spoluobčanům. Klub se tak trochu 
vráti l k předválečným tradicím. Na hřiště se 
chodilo fandit domácím přeborníkům, ot-
cové rodin si dali buřta a řízné pivo, všichni 
byli spokojeni. Pokud klub postoupil, bylo 

to s vlastními hráči, nikdo nenakupoval za 
peníze klubu „cizince“, na jejichž zádech se 
chtěl zviditelnit. Ti minulí jezdí s „cizinci“ 
do Nového Bydžova (v tomto týmu už není 
žádný Novopačák), kde mají údajně lepší 
podmínky. Pokud Paka bude chtí t utrácet 
velké peníze za fotbal, pak jistě nebude 
problém si zase nějaký tým nakoupit. Čas 
od času se objeví v Achátu článek, který 
obhajuje tuto sportovní cestu. Na druhé 
straně je ve městě mnoho mladých spo-
kojených fotbalistů. Já trénuji starší žáky a 
jsem rád, že kluci mají před sebou budouc-
nost. Je na každém čtenáři, ať posoudí co je 
pro Novou Paku lepší a přínosnější. Já mám 
jasno. Jen věřím, že po říjnových volbách 
bude moci naše cesta pokračovat.

Václav  Řeháček
místopředseda 1.FK Nová Paka
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závodu nejsilnější zastoupení BAKAKO Nová 
Paka. Bezpečnost závodníků zajišťovalo více 
jak 50 pořadatelů, na trati  byla k dispozici 
sanita. Vše se obešlo bez vážnějších zranění, 
což je pro nás pokaždé velká úleva. Na trati  
se objevili sršni, naštěstí  v menším měřítku 
než při závodě Českého poháru štafet 
v orientačním běhu v Šárovcově Lhotě - 
Libíně. Zaznamenali jsme pár poští paných 
cyklistů, jednoho z nich odvezla sanita do 
nemocnice v Jičíně. Dobrý pocit ze závodu a 
spokojenost účastníků nám potvrdil i jeden 
ze startujících, pořadatel trutnovského MTB 
závodu Krkonošská pravda, který uznal, 
že trať v Nové Pace je hezčí a náročnější 
než ta jejich v Trutnově. Děkujeme všem 
závodníkům za účast, organizátorům za 
spolupráci, městu Nová Paka a sponzorům 
za fi nanční a materiální podporu. Na další 
desítku závodů se těší Velocipéďáci. 
Výsledky: Trať 51 km: Muži I 18-36 let – 
1. Vagenknecht Tomáš, 1984, Nová Paka 

snail team, 2:04:28.66, 2. Marti n Jan, 
1980, KAH SPORT Vrchlabí, 2:10:37,93, 3. 
Adámek Petr, 1993, Apache Loko Trutnov, 
2:12:51.68, Muži II 36 a více let – 1. 
Javůrek Petr, 1977, Apache Loko Trutnov, 
2:12:44.48, 2. Karban Štěpán, 1971, Atom 
BIKE TREK, 2:12:44.77, 3. Tříska Lukáš, 
1977, BAKAKO Nová Paka, 2:17:59.97, Ženy 
18 a více let – 1. Lucie Vlášková, 1987, Kellys 
bike ranch team, 2:38:29.56, 2. Skrbková 
Jana, 1986, ELEVEN TEAM Příchovice, 
2:40:19.49, 3. Khýrová Aneta, 1993, Red 
Point Teplice, 2:57:49.12. Trať 34 km: Muži 
I 18-36 let – 1. Lepka Marti n, 1985, YELLOW 
HOUSE Racing, 1:19:44.33, 2. Kosina 
Jakub, 1996, Carla kupkolo.cz, 1:27:20.20, 
3. Málek Tomáš, 1980, ELEVEN TEAM 
Příchovice, 1:30:41.41, Muži II 36 a více let 
– 1. Vagenknecht Franti šek, 1977, KP? asi 
na to nemám, 1:20:16.12, 2. Staněk Tomáš, 
1970, BAKAKO Nová Paka, 1:37:28.47, 3. 
Eberle Luboš, 1976, Kenabe Biking Jičín, 

1:38:02.16, Ženy + juniorky 14 a více let – 
1. Líkařová Zuzana, 1987, YELLOU HOUSE 
Racing, 1:47:26.99, 2. Ryšavá Žaneta, 1974, 
Bike Stars Vrchlabí, 1:47:32.09, 3. Hrnčířová 
Lucie, 1984, 1:49:22.53, Junioři 14 – 17 
let – 1. Falta Antonín, 1997, I-TRENINK.
COM, 1:45:31.89, 2. Ježek Vít, 1999, Jilm 
Jilemnice, 1:46:01.99, 3. Brádle Patrik, 
1998, Nová Paka Šti kov, 1:50.34.23. Trať 3 
km – Starší žáci: 1. Kubišta Marti n, BAKAKO 
Nová Paka, 2. Kučera Michael Jiří, KSPV Nová 
Paka, 3. Nýdrle Matyáš, BAKAKO Nová Paka. 
Trať 1,4 km – Mladší žáci: 1. Nýdrle Filip, 
BAKAKO Nová Paka, 2. Bajer Jan, BAKAKO 
Nová Paka, 3. Nosek Franti šek, BAKAKO 
Nová Paka. Mladší žákyně: 1. Messnerová 
Lucie, Spartak Vrchlabí, 2. Staňková Aneta, 
BAKAKO Nová Paka, 3. Jezdinská Blanka. 
Kompletní výsledky naleznete na www. 
Velocipedklub.cz.

Šárka Haklová, 
Velocipéd klub Nová Paka

PŘIJĎTE V ŘÍJNU FANDIT NA BASKET 
4. 10. 
2014

VBL Ženy Sokol Nová Paka - Přelouč Hala ZŠ 
Komenského

OP Mini U 12 Sokol Nová Paka – Jičín Hala ZŠ 
Husova

OP Kadetky Sokol Nová Paka – Stěžery Hala ZŠ 
Komenského

5. 10. 
2014

VBL Ženy Sokol Nová Paka - Studánka 
Pardubice

Hala ZŠ 
Komenského

11. 10. 
2014

II. liga Muži Sokol Nová Paka – Kbely Hala ZŠ 
Komenského

12. 10. 
2014

II. liga Muži Sokol Nová Paka – 
Poděbrady

Hala ZŠ 
Komenského

18. 10. 
2014

VBL Ženy Sokol Nová Paka – 
Pardubičky

Hala ZŠ 
Komenského

19. 10. 
2014

OP Kadeti  
U17

Sokol Nová Paka – Holice Hala ZŠ 
Komenského

OP Mini U12 Sokol Nová Paka - Jičín Hala ZŠ 
Husova

VBL Ženy Sokol Nová Paka – SŠB 
Pardubice

Hala ZŠ 
Komenského 

25. 10. 
2014

OS Muži B Sokol Nová Paka – 
Heřmanův Městec

Hala ZŠ 
Komenského 

OP Mini U13 Sokol Nová Paka - 
Poděbrady

Hala ZŠ 
Husova

OP Mini U 13  Sokol Nová Paka – Sokol H. 
Králové

Hala ZŠ 
Husova

OP Mini U11 Sokol Nová Paka - Trutnov Hala ZŠ 
Husova

26. 10. 
2014

OS Muži B Sokol Nová Paka - Skuteč Hala ZŠ 
Komenského

28. 10. 
2014

Pohár Muži Sokol Nová Paka - Šumperk Hala ZŠ 
Komenského

Začátky utkání budou uveřejněny ve skříňce a na plakátech. 

PONDĚLNÍ KURZY BRUSLENÍ A 
KRASOBRUSLENÍ
ZAČÍNAJÍ 20. ŘÍJNA

Sluníčko zapadá za horizont dříve, 
vzduch už má ostřejší břit – je tedy na 
čase začít myslet na zimní radovánky. 
Jednou z těch tradičních na Pace je brus-
lení.

Přijměte pozvání na pravidelné bruslař-
ské kurzy, které budou probíhat každé 
pondělí od 17 do 18 hodin na zimním 
stadionu v Nové Pace.
Kurzy jsou určené pro děti  od 3 do 15 let.
Malé děti  si zde rozvinou svůj bruslařský 
um, starší dívky se naučí několik základ-
ních krasobruslařských prvků a kluci se 
kromě bruslení zdokonalí i v práci s ho-
kejkou (hokej se hraje výhradně s teniso-
vým míčkem).
První bruslení začíná 20. října 2014.
Tak nazujte svým ratolestem brusle, na 
hlavu nasaďte helmu a hurá na led!
Případné informace vám poskytne Marta 
Rosenbergová na tel. 774330238.

Za tým trenérů Dan Polman 
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KVALITNÍ ČESKÁ OKNA 
                              ZA NÍZKÉ CENY

• individuální řešení  
pro Váš dům

• 20 let zkušeností

• okna a dveře  
špičkové kvality

• atraktivní ceny

Prodejna NOVÁ PAKA, Kotíkova 286, tel.: 493 592 364, e-mail: novapaka@vekra.cz

www.vekra.cz

KUPÓN 

na DODATEČNOU SLEVU 5%

na okna a dveře*

Lze uplatnit pouze na prodejně NOVÁ PAKA.

* nelze uplatnit na doplňky a služby, platí do 31.12.2014
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Achát, měsíčník pro občany města Nové Paky a okolí. Vydává město Nová Paka. Za obsah čísla odpovídá redakční rada:
MUDr. Tomáš Roučka, Mgr. Oldřich Houška, Mgr. Lenka Šulcová a Ing. Daniel Polman, DIS. Nevyžádané příspěvky a fotografi e se nevracejí. 
Za obsah článků odpovídají jejich autoři. Uzávěrka dalšího čísla 15. 10. Grafi cké zpracování a ti sk: RK Tisk Jičín. Články zasílejte na e-mail: 
achat@munovapaka.cz, Inzerce: darilkova@munovapaka.cz, Jazyková korektura: Mgr. Hana Suchardová, foto na ti tulní straně: Zdeněk 

Kudrnáč, foto na zadní straně: Jiří Pochop

OZNÁMENÍ REDAKČNÍ RADY

Vážení čtenáři a autoři článků, jak jste si všimli, Achát se v posledním roce poměrně rozrostl.
Je to z toho důvodu, že jsou zveřejňovány všechny zaslané články, vyjma článků, které mají reklamní 
obsah (a nejsou zaplacené), případně se svým obsahem vůbec netýkají našeho města. Abychom mohli 
v nastoleném trendu pokračovat, prosíme vás tí mto o dodržení následujících bodů:
 

• Články zasílat na adresu achat@munovapaka.cz VČAS: vždy do 15. dne v měsíci. Články 
zaslané po tomto datu nebudou zpracovány.

• ROZSAH článku max. 3000 znaků vč. mezer (t. j. zhruba ½ str. ve Wordu).
• Každá škola v Nové Pace má k dispozici v rubrice ŠKOLY místo pro 3000 znaků a 3 fotografi e.
• V případě překročení limitu si redakční rada vyhrazuje právo na redakční zkrácení příspěvků.
• K článku zasílat max. 3 FOTOGRAFIE – pokud možno s popisky.
• U článků i fotografi í vždy uvádět konkrétního AUTORA (celým jménem).
• Zasílat pouze články týkající se NOVOPACKA a lidí v něm žijících.
• Ohledně INZERCE se obracejte na paní Hanu Dařílkovou: darilkova@munovapaka.cz

Předem Vám děkujeme a těšíme se na vzájemnou spolupráci.


